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 حاج ایوب دبیری نژاد

 گروه گزارش //  مدیر درمان تامین اجتماعی استان 
هرمزگان گفت: سامانه های شفافیت وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی به کاهش فساد و رانت کمک می کند 

و دیوارهای بتنی بی اطلاعی مردم را فرو می ریزد.
  دکتر مریم امیری با اشاره به رونمایی از سامانه های شفافیت 
با بیان این که یکی از مشکلات در سیستم دولتی بی اطلاعی 
 مردم از عملکردها و تصمیمات و برنامه های حوزه کاری 
وزارتخانه ها و مسئولان بوده است، افزود: وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی جهت شفاف سازی و مبارزه با فساد 
در وزارتخانه و زیر مجموعه های آن سامانه های شفافیت 
را ابــلاغ و رونمایی کرد.امیری عنوان کــرد: با راه اندازی 
»سامانه شــفافیت« تمام جزییات گردش مالی املاک و 
اموال وابســته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
دســترس عموم قرار می گیرد.وی ایجاد سامانه شفافیت 
را گامی بزرگ در صرفه جویی و کاهش هزینه های دولت 
دانست و اظهارداشت: با راه اندازی »سامانه شفافیت« تمام 
جزییات گردش مالی املاک و اموال وابســته به وزارت 
 تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی در دســترس عموم قرار 
مــی گیرد.امیری با بیان این که این ســامانه ها داده های 
 خوبی دارد و مشــخصات تمام افراد و تصمیمات در این 
ســامانه ها ثبت شــده و 32 زیر مجموعه شامل تامین 
اجتماعی، شســتا، صندوق بازنشستگی تامین اجتماعی، 
بانک ها را پوشــش می دهد، اعلام کرد: با راه اندازی این 
ســامانه ها دغدغه سهام داران این شرکت ها در خصوص 
بــی اطلاعی از تصمیم ها و برنامــه هلدینگ ها برطرف 
می شــود.وی با تاکید بر این که وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی خواهان ورود مردم به پویش ملی شفافیت است، 
اظهارکرد: ورود مردم به این پویش باعث آگاهی بیشتر آنان 
از تصمیمات و برنامه ریزی های اتخاذ شــده می شود که 
این موضوع منجر به تقویت اعتماد عمومی خواهد شد.وی 
شفاف  سازی را یکی از مهم ترین و اثرگذارترین روش های 
مقابله با رانت و فساد برشمرد و گفت: تحقیقات متعددی 
رابطه مثبت میان کاهش فساد و افزایش شفافیت با حفظ 
 و افزایش ســرمایه اجتماعی را نشان داده است. امیری از 
راه اندازی پنجره واحــد وزارت کار خبر داد و ادامه داد: 
اداره کار دارای مراجعان زیادی اســت و با راه اندازی این 
پنجــره واحد نیازی به حضور فیزیکی مراجعان نیســت 
و افراد با مراجعه به این ســامانه می توانند شــکایات و 
درخواســت های خود را مطرح و ثبــت کنند.وی گفت: 
شفافیت پایه و اساس مدیریت شیشه  ای است و راه اندازی 
این ســامانه می تواند گام بزرگی در اعتماد سازی میان 
دولت و مردم باشــد. یکی از کارآمدترین روش ها برای 
مقابله با فساد و ارتقای سطح اعتماد متقابل مردم و دولت، 
حضور در اتاق شیشــه ای از طریق ابزارهای شفافیت 
است.مدیر درمان تامین اجتماعی هرمزگان گردش آزاد 
اطلاعات، جلوگیری از حلقه بسته فساد و رانت خواری 
و ایجاد اعتماد مردم به خادمین خود در دولت از ویژگی 
های طرح راه اندازی سامانه شفافیت دانست و یکی از 
اقدامات بسیار خوب دولت به ویژه وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی را راه اندازی سامانه شفافیت برشمرد. این 
مسوول با بیان این که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با راه اندازی پنجره واحد رتبه اول در پیاده سازی دولت 
الکترونیک را دارد ، به ثبت اطلاعات تسهیلات کسب و 
کارهای روستایی، مشاغل آسیب دیده از کرونا، مشاغل 
خانگی و مجوزهای وزرات خانه و دیگر اطلاعات در 
این سامانه اشاره کرد و گفت:  این سامانه به ثبت انحراف 

از تسهیلات بانکی از ســوی مردم نیز کمک می کند و 
شــهروندان می توانند اطلاعات تخلف های احتمالی را 
در این ســامانه ثبت و گزارش کنند. وی تصویب قانون 
ارتقای سلامت نظام اداری و مقابله با فساد  را نقطه عطفی 
در مبارزه با فســاد  عنوان کرد و با اشــاره به رونمایی 
از سامانه شــفافیت وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 
افزود: این اقدام موجب تثبیت اعتماد ملی می شود و به 
همین منظور دسترسی آسان به همه سامانه های شفافیت 
وزارتخانه و ســازمان های تابعه در درگاه واحدی قابل 
مشاهده است.به گفته امیری با راه اندازی سامانه شفافیت 
 به نشــانی https;//shafaf.mcls.gov.ir  مردم 
می توانند به اسامی اعضای هیئت مدیره شرکت های تابعه 
 وزارت متبوع، تکمیل سامانه شناسنامه قراردادها و مجامع 
شرکت ها، رتبه بندی و ســطح بندی شرکت های زیر 
 مجموعه شستا،  تامین اجتماع و صندوق های بازنشستگی، 
راه اندازی ســامانه های جامع و هوشمند بخش تعاون 
کشــور و ســامانه جامع روابط کار، و انتشار تمام قرار 

دادهای وزارت با پیمانکاران دسترسی داشته باشند.

مدیر درمان تامین اجتماعی هرمزگان: 

سامانه های شفافیت به کاهش فساد و رانت کمک می کند

لزوم حمایت جهت افزایش فروشگاه های تعاون روستایی 

فروشگاهی که با 500 تا 1000تومان سود  
کالاهایش را عرضه می کند

در صورت عدم حمایت، مجبور می شویم همین یک فروشگاه که بصورت اجاره ای است را جمع آوری کنیم
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گــروه خبر // مدیرکل امــور مالیاتی 
هرمزگان گفت: با هدف تسهیل فضای 
کســب و کار اشخاص حقوقی، شناسه 
ملی به عنوان شــماره اقتصادی تلقی 
شده و بنگاه های اقتصادی جهت اخذ 
مجوزهای لازم برای شروع کسب و کار، 

نیازی به شماره اقتصادی ندارند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ شــاکر رضا 

مریــدی با اشــاره به دســتور وزیر امور 
اقتصــادی و دارایی در راســتای اجرای 
 منویــات مقام معظــم رهبــری، مبنی بر 
روان ســازی و تسهیل فضای کسب و کار 
و ایجاد پنجره واحد شــروع کسب و کار، 
عنوان داشــت: با همکاری سازمان امور 
مالیاتی کشور و معاونت اقتصادی وزارت 
امــور اقتصادی و دارایی، زمینه ســهولت 
شروع کســب و کار بنگاههای اقتصادی و 
تســهیل در اخذ مجوزهای لازم از جمله 
شماره اقتصادی فراهم گردید.مریدی اظهار 
داشــت : با موافقت وزیــر  امور اقتصادی 
و دارایی مبنی بر اصــلاح فصل دوم آئین 
 نامه اجرایی تبصره )3( مــاده 169 قانون 
مالیات های مستقیم مصوب1394/4/31، 
ضمن صدور بخشنامه ای از سوی سازمان 
امور مالیاتی کشــور، گام 45 در ســامانه 

مالیاتی، در خصوص فرایند راستی آزمایی 
حذف شده است .وی خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر و با اجرای بخشنامه سازمان که 
در همین راستا صادر گردید، اشخاص حقیقی 
به محض اخذ مجوز یا پروانه کسب و کار 
از اصناف و اتحادیه ها و همچنین اشخاص 
حقوقی و بنگاه های اقتصادی به محض ثبت 
در اداره ثبت شرکت ها، در سامانه سازمان 
امور مالیاتی کشــور نیز ثبت نام شده تلقی 
می شوند و اطلاعات هویتی آنها، به صورت 
برخط یا غیر برخط، به سازمان امور مالیاتی 
کشور منتقل شــده و همچنین، شماره ملی 
اشــخاص حقیقی و شناسه ملی اشخاص 
حقوقی به عنوان شماره اقتصادی جهت آغاز 
کسب و کار قلمداد می گردد.مدیرکل امور 
مالیاتی هرمزگان افزود: پیش از این، اجرای 
گام 45 فرایند ثبت نام و تخصیص شماره 

اقتصادی به اشخاص حقیقی و حقوقی، بین 
یک ماه تا دو ماه زمان می برد که هم اکنون، 
با حذف این گام، فعالان اقتصادی از همان 
زمان ثبت شرکت یا کسب مجوز فعالیت، از 
نظر سازمان امور مالیاتی کشور، »مودی« 
تلقی شــده و شــماره اقتصادی آنها بدون 
نیاز به طی مراحل راســتی آزمایی صادر 
خواهد شــد و نیاز به هیچ استعلام دیگری 
نمی باشــد.علیزاده تاکید کرد: اجرای گام 
45 در سامانه تخصیص شماره اقتصادی به 
فعالان اقتصادی، بالاخص در نظام مالیات 
بر ارزش افزوده مشکلاتی را برای مودیان 
ایجاد کرده بود که با این مصوبه، ثبت نام در 
نظام مالیات بر ارزش افزوده کفایت داشته 
و جهت دریافت مالیات بر ارزش افزوده از 
مشتریان، نیازی به دریافت گواهینامه ثبت 

نام نظام مالیات بر ارزش افزوده نمی باشد.

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان خبر داد

شناسه ملی، شماره اقتصادی اشخاص حقوقی برای شروع کسب و کار است

زنده یاد حــاج ایوب دبیری نژاد در روز 
سه شــنبه چهاردهم شهریور ماه سال  
1340 در محله نظر آباد )الشهدا( شهر 

بندرعباس به دنیا آمد.
   پدرش حــاج علي دبیري نژاد از مدیران 
گمرکات محلي اســتان و اصالتا اهل فین 
واقع در شمال بندرعباس بود اما گرایشات 
مذهبي و مخالفت با حکومت پهلوي موجب 
شــد تا مدیران وقت گمرک تصمیم بگیرند 
حاج علــی دبیری نژاد را جهت خدمت هر 
بار به نقطه ای دور افتــاده تر از قبل اعزام 
نمایند. به همین دلیل و شــرایط شــغلی 
حاج علی دبیــری نژاد،  ایوب نیز که اولین 
 فرزند خانواده بود دوران طفولیت خود در 
ســال هــای 45-40 را در روســتاهای 
بنــدری حومه بندرعباس و جزیره قشــم 
از جمله بستانو، خونســرخ، جمال احمد، 
لافت، باســعیدو، دولاب و درگهان گذراند. 
همچنین در ســال هــای 48-45 بدلیل 
شــرایط شــغلی پدرش، در روســتاهای 
غرب هرمزگان از جمله سیریک، بریزگ، 
گروک، گوکســر و بونجی روزگار گذراند 
تا طعــم محرومیت و ســختی زندگی در 
محروم ترین نقاط هرمزگان بچشــد. ایوب 
تحصیلات ابتدایی پایه اول و دوم دبســتان 
را در روستای بونجی در دبستان دو کلاسه 
که توســط پدر و کدخدای وقت معروف به 
محمد محمــود که با تلاش و پیگیری های 
 مستمر با آموزش و پرورش بندر جاسک، 
راه اندازی شد  سپری نمود. پایه سوم تا پایان 
ابتدایی را در دبستان محمدرضا شاه پهلوی 
 ســابق گذرانــد. دوره راهنمایی جز اولین 
دانش آمــوزان دوره تحصیلــی راهنمایی 
در بندر جاســک بود. اولین ســال شروع 
دبیرســتان وی نیز با افتتاح دوره تحصیلی 
دبیرستان در بندر جاسک مقارن شد. مدتی 
از شروع سال تحصیلی سپری نشده بود که 
به دلیل عدم وجود دبیران رشته تجربی در 
بندرجاسک ناچار شد در رشته اقتصاد ادامه 
 تحصیل نماید. اواخر همان ســال با انتقال 
محل خدمت پدرش به شهرستان بندرعباس 
ادامه تحصیلات اول و دوم دبیرستان را در 
دبیرستان ششم بهمن مشغول به تحصیل شد. 
پس از آن همزمان با اوج گیری فعالیت های 
انقلابی در قــم و تهران به همراه خانواده به 
جاسک بازگشــت و به اتفاق همکلاسان و 
برادر شهیدش )یعقوب( فعالیت های انقلابی، 
نشر اعلامیه های حضرت امام)ره(، تشکیل 
جلســاتی در مســجد ولی عصر )عج( و 
حضور در راهپیمایی های جاسک را دنبال 
نمود که منجر به دستگیری و بازداشت وی 
و بــرادرش در ژاندارمری آن زمان گردید. 

و پیش از انتقال به ســاواک مرکز استان با 
وساطت پدر و ریش سفیدان جاسک آزاد 
 شــد. پس از پیروزی انقلاب و تشــکیل
 کمیته امداد رسانی به همراه دوستان خود، 
فعالیــت های ایــن کمیته را در جاســک 
ســازماندهی نموده و بصورت شبانه روزی 
 مشــغول جمع آوری و توزیع مواد غذایی
) آرد، برنج، روغن و ...( به روســتاییان بی 
بضاعت شــرق استان شــد.با آغاز جنگ 
تحمیلــی، همراه بــا پــدر و برادرانش تا 
پس از شــهادت برادرش شــهید یعقوب 
در جبهــه جنگ حضور داشــت تا اینکه 
 به درجه جانبازی نائــل آمد.ایوب پس از 
فارغ التحصیلــی از تربیت معلم یزد مدتی 
بعنــوان معلم در روســتای جلابی از توابع 
بندرعباس به تدریس مشــغول شــد و در 
11 خرداد ســال 64 در ســن 23 سالگی 
با حکم اســتاندار وقت سمت شهردار شهر 
بســتک را برعهده گرفت. ســه سال و نیم 
خدمت وي در ســمت شــهردار بســتک 
منشا خدمات بسیاري براي مردم این شهر 
 بود به نحــوي که در اول مهر ســال 67، 
مطلع شــدن مردم بســتک از صدور حکم 
شــهرداری بندرخمیر بــراي وي، موجب 
اعتراض کسبه و بزرگان بستک و ارسال نامه 
گلایه آمیز آنان به احمد خرم استاندار وقت 
شد. حاج ایوب دبیري نژاد از مهر سال 67 
تا دی ماه سال 71 در شهرداری بندرخمیر 
خدمات ماندگاری برای مردم این شهر باقی 
گذاشت تا اینکه به درخواست محمد امین 
فرج زاده شــهردار وقت بندرعباس سمت 
شهردار منطقه 2 )منطقه 3 فعلی( شهرداری 
 بندرعبــاس را برعهــده گرفــت. تلاش 
شبانه روزی، پاکدستی، نظم و قانون مداری 
وی خیلی زود زبان زد کارکنان شــهرداری 
شد و ظرف کمتر از یکسال با حکم شهردار 
)محمد امین فرج زاده( به ســمت معاونت 
خدمات شهری شهرداری مرکزی بندرعباس 
و قائم مقام شــهردار وقت منصوب شد. به 
اذعان مدیران و کارکنان وقت شــهرداری 
بندرعباس دوران هفت ساله حضور وی در 
این سمت، دوران طلایی فعالیت شهرداری 
بندرعباس در خیابان کشــی و احداث زیر 
ساخت های شــهری و خدمت رسانی به 
شهروندان بندرعباســی بود. و در طی این 
سالها همزمان با ســمت معاونت خدمات 
شهری، سمت های دیگری از جمله، معاونت 
فرهنگــی اجتماعی، عضویــت در هیات 
مدیره ســازمانهای زیرمجموعه شهرداری 
و . . . را برعهده داشــت. پس از برگزاری 
 اولین دوره انتخابات شــورای شهر در سال
 77 بدلایــل سیاســی و عــدم پذیرش 

درخواســت های غیر قانونی مدیران وقت، 
از معاونت شــهرداری استعفا و به آموزش 
و پرورش بازگشــت و همزمان با تدریس 
بندرعباس  دبیرســتانهای  و  هنرستانها  در 
به درخواســت فرمانده وقــت منطقه یکم 
 نیروی دریایی ســپاه، مدیرعامل شــرکت 
مسکن سازان سپاه را عهده دار شد و ظرف 
مدت کمتر از پنج سال ساخت مجتمع های 
مسکونی ســپاه را آغاز و به پایان رساند. 
عشــق و علاقه حاج ایوب به فعالیت های 
فرهنگــی و روحیه خســتگی ناپذیر وی 
موجب شــد تا در ســال 1380 هفته نامه 
دریا را تاســیس نماید. تلاش شبانه روزی 
وی در کنار مردم داری و انتشــار مسائل و 
مشکلات استان باعث شد تا هفته نامه دریا 
خیلی زود میان مردم محبوب گردد و انتشار 
آن از هفته نامه بصورت سه روز در هفته و 
سپس تا آخرین روز حیات ایشان بصورت 
روزنامه با گســتره انتشــار در استانهای 
جنوب کشــور ادامه یافــت. وی در طول 
 انتشــار روزنامه دریا فارغ از زد و بندهای 
سیاسی، بارها دست به افشاگری علیه سوء 
اســتفاده های مدیران زد و در همین مسیر 
بارها به دادگاه مطبوعات احضار شــد اما 
هیچگاه از آرمان خود دســت برنداشــت.
آوازه پاکدســتی و مدیریــت اثر گذار حاج 
ایوب در شهرداری بندرعباس آنچنان زبانزد 
بود که در سال 81 نیز مجددا به سمت معاون 
خدمات شهری این شهرداری منصوب شد و 
طی این مدت هرگز به خواســته های نابجا 
و تضییع حقوق شــهروندان تن نداد و ظرف 
 مدت هشــت مــاه مجــددا در اعتراض به 
خواســته های غیر قانونی، از ســمت خود 
اســتعفا نمود تا به قول خودش بیش از این 
دین مردم برگردنش ســنگین نشود.انتصاب 
شیخ الاسلام بعنوان اســتاندار هرمزگان در 
ســال 1384 و شناخت قبلی وی از روحیه 
جهــادی حاج ایوب موجب شــد تا وی را 
بعنوان مدیرکل امور شــهری و روســتایی 
اســتانداری هرمزگان منصوب نماید. حاج 

ایوب در مدت پنج سال حضور در این سمت 
در کنار کمک به امور اجرایی شهرداری های 
استان خصوصاً شهرداری شهرهای محروم و 
 دورافتاده، مبارزه با فســاد مالی و رشوه در 
شهرداری ها را اولویت کاری خود قرار داد 
به طوریکه در ســال 1385 با حفظ سمت و 
با حکم اســتاندار وقت، بعنوان بازرس ویژه 
پیشگیری و مبارزه با رشوه منصوب شد.حاج 
ایوب که بدلیل عشق وارادت به اهل بیت از 
سالهای اولیه شروع سفرهای زیارتی عتبات 
عالیات بعنوان مدیرکاروانهای زیارتی عتبات 
و حج فعالیت می نمود، پس از بازنشستگی 
در ســال 1389 فعالیت های خود را مجددا 
به خدمت رســانی بــه زوار اهل بیت )ع( و 
حجاج بیت الله الحرام معطوف نمود و سمت 
مدیرعامل شــرکت مرکزی خدمات زیارتی 
هرمزگان را عهده دار گردید. ســرانجام ظهر 
روز دوشــنبه 2 مهر سال 1397 مصادف با 
14 محرم در حالی کــه به همراه تعدادی از 
مدیــران کاروان زیارتی  جهت تســهیل در 
اعــزام زائرین اربعین همان ســال، در دفتر 
روزنامه دریا تشــکیل جلسه داده بود دچار 
سکته مغزی گردید و پس از 5 روز بستری 
در بخش icU بیمارســتان شهید محمدی 
بندرعباس، شــامگاه 7 مهر سال 1397 در 
ســن 57 سالگی پس از یک عمر تلاش بی 
وقفه در بخش های مختلف اجرایی، سیاسی، 
مذهبی و فرهنگی دعوت حق را لبیک گفت 
 و به سوی معبود شــتافت.پیکر حاج ایوب 
دبیری نژاد پس از تشــییع در محله الشهدا 
بندرعباس در جوار مزار پدرش در آرامستان 
شــهر فین با حضور انبوه مردم این شــهر و 
شــهرهای بندرعباس، جاســک، بستک و 
بندرخمیر رخ در نقاب خاک کشــید و برای 
همیشــه آرام یافت.از وی دو فرزند پسر و 
یک فرزند دختر به یادگار باقی مانده اســت 
و در حال حاضر روزنامه دریا بعنوان یادگار 
فرهنگی وی، توسط فرزندان آن مرحوم اداره 

می گردد.
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فرماندار بندرعباس:
بازگشایی معابر و مقاوم سازی منازل 

در بافت فرسوده جزء اولویتهاست
  گروه خبــر // فرمانــدار بندرعباس گفت: بازگشــایی معابر و 
مقاوم سازی منازل در بافت فرسوده جزء اولویتهاست که باید همواره 
مدنظر باشــد و اگر بخوبی دنبال و اجرا شود سبب ارتقاء شاخصهای 
ایمنی و امنیتی، رشــد و توسعه شهری و قانونمداری بیشتر می شودبه 
گزارش خبرنگار دریا ، جلســه ســتاد بازآفرینی بافت فرسوده شهر 
بندرعباس به ریاست عزیزاله کناری فرماندار در محل سالن کنفرانس 
فرمانداری برگزار شد.فرماندار بندرعباس در این جلسه ضمن تشکر از 
اقدامات مدیریت روشنایی شرکت توزیع برق گفت: روشنایی معابر و 
محلات شهری و روستایی و خصوصا شهر بندرعباس جزو اولویت ها 
می باشد و شرکت توزیع برق باید بصورت مستمر این موضوع را رصد 
نموده و نواقصات را برطرف کند و دفاتر تسهیلگری و سازمان فضای 
سبز شهرداری در تسهیلات این مهم با شرکت توزیع همکاری و پیگیری 
و در صورت لزوم کمک کنند.وی در ادامه گفت: بازگشــایی معابر و 
مقاوم سازی منازل در بافت فرسوده جزو اولویتهاست که باید همواره 
مدنظر باشــد و اگر بخوبی دنبال و اجرا شود سبب ارتقاء شاخصهای 
ایمنی و امنیتی، رشد و توسعه شــهری و قانونمداری بیشتر می شود 
 و تســهیل در صدور پروانه احداث و اسناد مالکیت اهالی این محلات 
می تواند بعنوان ابزارهای تشــویقی مورد استفاده باشند که شهرداری 
و سایر دســتگاههای ذیربط باید در بحث سندهای مالکیت و پروانه 
ســاختمانی تلاش بیشــتری نمایند. این مقام مسئول در بخش بعدی 
سخنان خود با اشاره به نظر مثبت بنیاد مستضعفان جهت واگذاری اسناد 
مالکیت اماکن مردم در محلات بافت فرسوده بندرعباس بیان داشت: 
شهرداری نسخه ای از طرح تفصیلی محلات را در اختیار بنیاد جهت 
پیاده سازی درخواست مردم در نقشه مزبور اقدام و در این زمینه تسهیل 
گردد.عزیزاله کناری در پایان تصریح کرد: دفاتر تسهیلگری ارتباط خود 
را با شهرداری، راه و شهرسازی، ثبت اسناد و بنیاد مستضعفان نزدیک تر 

کنند تا پیگیری امور مردم سریعتر انجام شود.

آغاز نوبت دهی اینترنتی 
در مراکز شماره گذاری بندرعباس

  گــروه خبر // رئیس پلیــس راهور هرمــزگان از اجرای طرح 
نوبــت دهی اینترنتی خدمات شــماره گذاری در مرکز اســتان خبر 
 داد. مجیــد صالح پور در نشســتی با خبرنگاران گفــت: با توجه به 
پیگیری های انجام شده و در راستای تحقق شعار پلیس هوشمند، طرح 
نوبتی اینترنتی خدمات شــماره گذاری در مرکز استان ازهشتم مهرماه 
امسال اجرایی خواهد شــد.وی افزود: این طرح از طرح های تحولی 
نیروی انسانی محسوب و در جهت ارائه خدمات بهتر و با هدف جلو 
گیری از حضور طولانی مراجعین در مراکز تعویض پلاک و به صورت 
کاملًا رایگان و اینترنتی به شهروندان انجام می شود.این مسئول انتظامی 
با اشــاره به قطعیت اجرای طرح از تاریخ مذکور به عموم شهروندان 
توصیه کرد: از امروز )هشتم مهرماه( بدون اخذ نوبت اینترنتی به مرکز 
تعویض پلاک اســتان مراجعه ننمایند چراکه برابر دستورالعمل های 
موجود ارائه خدمات بــه آنان مقدور نخواهد بود.رئیس پلیس راهور 
اســتان اظهار داشــت: در فاز اول اجرای این طرح امکان نوبت دهی 
اینترنتی از ســاعت 7 صبح تا 14 فراهم شده، و متقاضیان می بایست 
پس از اخذ نوبت اینترنتی در وقت تعیین شــده جهت اخذ خدمات به 
مرکز تعویض پلاک استان مراجعه کنند.صالح پور با اشاره به ضرورت 
رعایت پروتکل های بهداشتی از ســوی مراجعین، خاطر نشان کرد: 
 تاخیر و عــدم حضور به موقع متقاضیان منجر بــه ابطال نوبت آنان 
 می شــود و جهت مراجعه در روزهای بعــد نیازمند اخذ نوبت جدید 
می باشند.این مسئول انتظامی گفت: در خصوص امکان نقص مدارک 
و عدم ارائه خدمات بیان داشت: در صورتی که مراجعه کننده در همان 
روز نســبت به رفع نقص پرونده اقدام کند، خدمات بدون نیاز به اخذ 
 نوبت مجدد در همــان روز ارائه خواهد شــد در غیر این صورت و 
موکول شدن تکمیل پرونده به روزهای بعد متقاضی نیاز به اخذ نوبت 
 مجدد دارد.به گزارش مهر ، وی با تأکید مجدد بر رایگان بودن کامل مراحل 
نوبت دهی اینترنتی، تصریح کرد : اخذ نوبت در حال حاضراز دو طریق؛ 
اول تارنمای اینترنتی به آدرس mobatehiepolice.ir و دوم از 
طریق لینک آدرس نوبت دهی اینترنتی سایت راهور 120 برای تمامی 

متقاضیان امکان پذیر است.

توقیف ١٧٨ فروند شناور متخلف 
و بدون مجوز صیادی در آبهای هرمزگان

  گروه خبر // فرمانده یگان حفاظت منابع آبزیان شیلات هرمزگان  
از توقیف 178 فروند شــناور متخلف و بدون مجوز صیادی در آبهای 
هرمزگان در شــش ماهه نخست امســال توسط یگان حفاظت منابع 
آبزیان اداره کل شــیلات هرمزگان خبر داد.به گزارش  خبرنگار دریا، 
سرهنگ محمد حســن آزادی با بیان اینکه در این مدت 178 فروند 
شناور صیادی به علت عدم رعایت محدوده صیدگاه و دیگر تخلفات 
صیادی به کمیسیون رسیدگی تخلفات صیادی معرفی شده اند  گفت: 
همچنین در این مدت ، یــک هزار و 385 طاقه تور منوفلامنت ، 48 
دستگاه تور ترال قایق و 55 جفت تخته ترال کشف شده است.فرمانده 
یگان حفاظت منابع آبزیان شیلات هرمزگان در ادامه از کشف بالغ بر 
111 تن انواع آبزیان صید شــده غیرمجــاز در این مدت و در آبهای 
استان هرمزگان خبرداد.سرهنگ آزادی خاطرنشان شد: این استان با 
نوار ساحلی بالغ بر 2200 کیلومتر ،22 بندرصیادی ، 39 مرکز تخلیه 
صید وبرخورداری از 4 هزار و 500 فروند شناور صیادی و 32 هزار 
صیاد فعالیت های گسترده ای را برای حفاظت از منافع صیادان و ذخایر 
آبزیان بر عهده دارد.وی افزود: شــماره تلفن 33331434 ستاد یگان 
حفاظت از منابع آبزیان شیلات هرمزگان برای دریافت هرگونه اخبار 

و اطلاعات در راستای تخلفات صید و صیادی اختصاص یافته است.

دعوت ریاست اتاق بازرگانی بندرعباس 
از فعالان اقتصادی برای شرکت در روز ملی صادرات

 گــروه خبر // رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
بندرعبــاس با دعوت از فعالان اقتصادی برای ثبت نام در بیســت و 
چهارمین مراســم روز ملی صادرات خواستار حضور پررنگ فعالان 
اقتصادی در این رویداد بزرگ شد.به گزارش خبرنگار دریا ؛  محمدرضا 
صفا درا ین رابطه بیان داشت: شرط اصلی برای شرکت در این رویداد 
رفع تعهد ارزی به میزان 70 درصد است.صفا با بیان اینکه این رویداد 
 بزرگ برای نخستین بار به اتاق های استانی واگذار شده است، انتظار 
می رود میزان اســتقبال فعالان اقتصادی برای شــرکت در این مراسم 
دوچندان شــود.وی تاکید کرد: بازرگانان می توانند تا 15 مهرماه 99 
با مراجعه به ســایت، در گروه های کالایی و خدماتی با ارائه اســناد 
و مــدارک لازم ثبت نام و کد رهگیری دریافــت نمایند.رئیس اتاق 
بازرگانی بندرعباس بیان داشت: صادرکنندگان در این برهه با مشکلات 
متعددی روبرو هستند و شرکت در این مراسم و تقدیر از صادرکنندگان 
واقعی وظیفه ای که بر عهده ماســت و امید اســت با مشارکت بالای 
صادرکنندگان شاهد برگزاری مراسمی باشکوه با حضور مسوولان و 

فعالان اقتصادی باشیم.
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سرمقاله

   این روزها مردم و بخصوص جوانان و از جمله قشر محروم 
جامعه در اســارت بیکاری و بیماری، بی خانمانی و بی نانی و 
مشــکلات معیشتی گرفتارشده اند و نیازمند اتخاذ تدابیری برای 
آزادسازی این اسرای دربند هستند که متولیان مربوطه متاسفانه این 
اقشار را بطور کلی به فراموشی سپرده اند.در استانی مانند هرمزگان 
که بدلیل جایگاه اقتصادی  ویژه آن، انتظار می رفت مردمانش با 
هیچکدام از این مشکلات مواجه نباشند؛ اما در واقعیت با تمامی 
آنها در حال جنگندند و این اســتان در صــدر بیکاری، گرانی، 
 محرومیت و... در بین اســتان های کشــور قــرار دارد که مرکز 
پژوهش هــای مجلس اعلام کرده است.اســتانی کــه به گفته 
 اســتاندار، ایرانی کوچک است و برای جوانان و میانسالان سایر 
استان های کشور اشتغالزایی کرده است، اما جوانان هرمزگان بیکار 
 و فاقد شغل مناسب هستند و به همین دلیل به مشاغل کاذب روی 
آورده اند و این وضعیت باعث شده است آمار بزه و جرم هم در این 
استان کم نباشد. در واقع بخشی از جرایم بدلیل بی تدبیری مسئولان 
در اشتغالزایی و محرومیت جوانان استان از اشتغال در صنایع و... 
است که بایستی متولیان اشتغال اســتان در این حوزه پاسخگو 
باشند. از طرفی دیگر بیکاری مردمان این دیار با محرومیت شان 
اثر مستقیم دارد وبه همین دلیل هرمزگان غنی و ثروتمند ودارای 
صنایع، بنگاه های اقتصادی، بنادر و گمرکات و پالایشــگاه ها، 
فولاد و آلومینیوم و کارخانجات مختلف، مناطق ویژه اقتصادی و 
آزاد،  و... اما مردمانش در مناطق روستایی و حتی حاشیه شهری  
در فقر و محرومیت بسر می برند و هرمزگان را جزو استان های 
محروم ایران قرار داده است که نشان از تبعیض و بی عدالتی است 
که در حق استان از گذشته تاکنون روا شده و روزبه روز شرایط 
 استان بدتر می شود. یکی از دلایل اصلی آن هم مسئولان ارشد 
اســتان هســتند که بندرعباس و هرمزگان را بــرای دولتی ها 
و پایتخــت نشــینان در چند صنعت این شــهر محــدود کرده 
انــد و مانند حضــور معــاون اول رئیس جمهــور و وزرا و... 
در روز شــنبه بود که فقط مســیر اســتانداری تا صنایع غرب 
بندرعباس را رفتند و آمدند و جلســه گرفتند و همواره اینگونه 
 بــوده و هیچگاه مدیران اســتان و از جمله اســتاندار هرمزگان 
 برنامه ریزی نمی کنند تا حداقل این مسئولان دولتی را به محلات 
حاشــیه ای و بافت های فرســوده حداقل در شهر بندرعباس 
ببرند تا واقعیت ها را از نزدیک ببینند و صحبت های ســاکنان 
 این مناطق را بشــنوند تا اینکه شــاید بــرای فقرزدایی و رفع 
محرومیــت ها در این اســتان اقدام نماینــد وتصویر نکنند که 
بندرعباس فقط همان صنایع اســت و مردم این شــهر واستان 
در بهترین شــرایط زندگی مــی کنند. مســئولان هم هیچگاه 
 از ایــن فقــر ونداری مــردم محروم اســتان بــه تهرانی ها و

پایتخت نشــینان  نمی گویند وفقط از صنایــع و.... می گویند و 
گویا این محرومان برایشان وجود خارجی ندارند که اگر داشتند 
تاکنون چاره ای می اندیشیدند. عملکرد مسئولان استانی باعث 
شــده اســت که تهرانی ها تصور کنند هرمزگان مستعمره تهران 
است و فقط بایستی درآمدهای این استان را به خزانه وارد کنند و 
هرمزگان سهمی از این درآمد ندارد و به گفته برخی از نمایندگان 
مجلس، دولت حتی دوهزار میلیارد تومان مازاد درآمد اســتان 
که بایســتی بر اساس قانون به استان برمی گشت را به هرمزگان 
برنگرداند که اگر برمی گشــت، شاید بخشی از محرومیت های 
بهداشت ودرمان، جاده ای، مدرسه و بیمارستان سازی، تجهیزات 
درمانی و آموزشــی، اماکن فرهنگی، تفریحی و ورزشــی و... 
در مناطق شــهری و روســتایی برطرف می شد ودر  بازگشایی 
 معابر در محلات حاشیه ای و بازسازی بافت های فرسوده و.... 
صرف می شد. این وضعیت اســتان باعث شده است محرومان 
با بیماری های مختلف دســت و پنجه نــرم کنند و بدلیل گرانی 
درمــان از یک طــرف و کمبودهای بخش بهداشــت ودرمان، 
برخی از بیماران مجبور به رفتن به ســایر استان ها برای درمان 
شــوند وبرخی توان پرداخت هزینه های گران و رفتن به مراکز 
درمانی داخل و خارج اســتان را نداشــته باشند که کمبودهای 
 تجهیزاتی و.... مزید بر علت شــده است ومجبور شده اند با این 
سختی ها بسازند وبسوزند و حتی برخی از اعضای بدن و گاهی 
جان شــان را هم از دســت می دهند و گویا مســئولان حاضر 
نیستند مشکلات این حوزه را ببینند و نیاز هست که بیمارستانی 
تخصصی و فوق تخصصی خیریه در اســتان راه اندازی شود تا 
محرومان از درمان رایگان بهره مند شــوند وصنایع اســتان هم 
بایســتی در این حوزه به عنوان مســئولیت های اجتماعی شان 
مشارکت کنند و نباید سهم مردم استان از این صنایع فقط گرانی، 
آلودگی، بیماری، بیکاری و.... باشــد. برخــی از این صنایع با 
خرید و رهن واجاره خانــه در بندرعباس با قیمت های گزاف 
باعث شــده اند که خانه در بندرعباس بطور سرسام آوری گران 
شــود و  خانواده هــای هرمزگاني توان خریــد وحتی رهن و 
اجاره گران خانه را نداشته باشــند وضرورت دارد صنایع برای 
کارکنان شــان با تشکیل تعاونی های مســکن و.... خانه سازی 
 کنند تا از فشــار مسکن بر بومیان اســتان کاسته شوند و آنها به 
خانه دار شــدن امیــدوار شــوند.موضوع دیگر به معیشــت 
ســخت مردم در مناطق محروم روســتایی وحاشــیه شهری 
 در بندرعباس و ســایر شــهرهای اســتان برمی گــردد که با 
گرانی های اخیر باعث شده است بسیاری از خانواده های محروم 
 بدون شــام بخوابند وصبحانه ای هم نداشته باشند تا بخورند و

فرزندان شان بدلیل ســوء تغذیه با بیماری های مختلفی دست 
وپنجه نرم کنند که متاســفانه این بخش بزرگ از جامعه اســتان 
دیده نشــده اند و بیکاری های کرونایی و بی تدبیری های دولت 
برای رفع مشــکلات مردم باعث شده اســت روزبه روز بر آمار 
بیکاران و بیماران و افرادی که با مشکل معیشتی مواجهند افزوده 
 شــود و دولت هم گویا این اقشار را نمی بیند و اقدامی برای رفع 
 مشکلات شان نمی کند وفشار های دولتی بیشتر مردم را می آزارد. 
زمین های ابا واجدادی شان ملی شده اند و از دست شان خارج 
کرده اند. بافت های فرســوده و املاکی که سقف و دیوار قدیمی 
 شــان در حال فرو ریختن هستند و مدفون شدن ساکنان در زیر 
آوار شان دور از انتظار نیست و دولت و دستگاه های متولی برای 
بازســازی این املاک برنامه ای ندارند و ساکنان این مناطق را به 
بهانه های مختلف از بازسازی و تعمیر و اعطای سند و استفاده از 
تســهیلات نوسازی محروم کرده اند و مشخص نیست تا کی این 
وضعیت ادامه داشــته باشد و گویا منتظرند تا ساکنان این مناطق 
در زیر آوار املاک فرسوده شان مدفون شوند. ساکنان بافت های 
 فرسوده آســایش و آرامش ندارند وبا ترس و لرز می خوابند و

نمی دانند آیا شــب ها که می خوابند، تا صبح آیا سقف و دیوار 
خانه شان سالم است یا فرو می ریزند. لکه ای ابر اگر در آسمان 
ببینند، غصه دار می شوند که اگر باران ببارد، خانه شان پر از آب 
می شود شاید سقف ودیوار خانه شان تخریب شود. در این مناطق، 
ســاکنان از ناامنی و فعالیت امن اراذل و اوباش، مواد و مشروب 
فروشــان ومعتادان و... گلایه مندند و اهالی امنیت ندارند و بارها 
مورد سرقت و جراحت و.... قرار گرفته اند ودر این حوزه نیز اقدام 
 ملموســی صورت نگرفته است و ساکنان از دستگاه های متولی 

می خواهند در این بخش نیز اقدامات لازم را داشته باشند.
  علی زارعی

اسارت بیکاری وبیماری، بی خانمانی و معیشت

  گروه خبر //  نماینده ولی فقیه در 
با  بندرعباس  امام جمعه  و  هرمزگان 
استقبال رســمی ترک آبادی سفیر 
جمهوری اســلامی ایران در دمشق 

وارد کشور سوریه شد. 
   حجت الاســلام والمســلمین محمد 
عبــادی زاده هدف از این ســفر زیارت 
حرم مطهــر عقیله بنی هاشــم حضرت 
زینب کبــری)س( و حضرت رقیه)س( 
همراه با امضاء تفاهم نامه ســاخت یکی 
از اعتاب مقدسه در کشور سوریه عنوان 

کرد.نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان 
اظهار کرد: فراهم آمدن زمینه ایفای نقش 
مردم هرمــزگان در بازســازی عتبات 
عالیات یک موهبت الهی اســت که باید 
نهایت اســتفاده را از برد.حجت الاسلام 
والمســلمین عبادی زاده بــا بیان اینکه 
بازسازی عتبات عالیات همچون دفاع از 
حرم اهل بیت )ع( دارای اهمیت مذهبی، 
اقتصادی است،  فرهنگی و سیاســی و 
افزود: تسهیل زمینه توسل و زیارت در 
جامعه با تقویــت بعُد معنوی و پایبندی 

عملی به ارزش های اسلامی، تحقق تمدن 
نوین اسلامی را شتاب می بخشد.نماینده 
ولی فقیه در اســتان هرمزگان ادامه داد: 
مدافعان حرم با ایثار و از خودگذشــتی، 
داعــش را به زباله دان تاریخ ســپرده و 
امروز بایــد همت گماردن نســبت به 
بازســازی عتبات عالیــات یک وظیفه 
همگانی تلقی شــود.به گزارش ایســنا؛ 
عبادی زاده  والمســلمین  حجت الاسلام 
اضافه کرد: مشارکت در این مهم مصداقی 
کسب مقام معنوی است که طی این سفر از تلاش در راستای حفظ شعائر الهی و 

با عقد تفاهم نامه زمینه نقش آفرینی مردم 
هرمزگان در امر بازسازی عتبات عالیات 

تسهیل خواهد شد.

نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان در سوریه:

ایفای نقش مردم هرمزگان در بازسازی عتبات عالیات ، موهبت الهی است

گروه خبر // جلســه ســاماندهی کارگران فصلی 
به ریاســت عزیزاله کناری فرماندار در محل سالن 

کنفرانس فرمانداری تشکیل شد.
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ فرماندار بندرعباس در 
این جلســه با بیان این که اجتماع کارگران در نقاط 
مختلف شهر باعث بروز مشکلاتی برای شهروندان و 

همچنین کارگران می شود اظهار داشت: در هدفگذاری 
انجام شده موضوعات امنیتی ، شهری ، اجتماعی و.. 
در دستور کار اســت که مهمترین هدف حفظ شان و 
منزلت کارگران اســت.وی در ادامه گفت: ساماندهی 
کارگران فصلی یکی از دســتورکارهای مسئولین در 
سنوات گذشته بوده و همچنان در دستور کار ما است تا 

بتوانیم با کمک خانه کارگر ، شهرداری و ادارات مرتبط 
مجموعه ای رفاهــی را برای این کارگران زحمتکش 

ایجاد کنیم.
  فرماندار بندرعباس بیان داشت: ساماندهی کارگران 
فصلی باعث می شود منظر شهری بهتری داشته باشیم 
و هم می توان با آموزش های لازم آنها را فنی تر کرد 

و در نتیجه مردم با توجه به تخصص کارگران آنها را 
بکار خواهند گرفت.این مقام مسئول بیان کرد: کارگران 
فصلی افرادی هســتند که از روســتاها و شهرهای 
همجوار به شــهر بندرعباس آمده اند و فاقد هرگونه 
اقامت گاه ثابتی هســتند و با ساماندهی و ایجاد یک 
مکان ثابت این کارگران با آرامش می توانند کارهای 

مردم را انجام دهند.
   عزیزاله کناری در پایان تصریح کرد: شــهرداری تا 
3 روز آینده چند نقطه را برای ایجاد مجموعه رفاهی 
کارگران فصلی جانمایی تا در جلسه آتی برای شروع 

ساخت آن تصمیم نهایی گرفته شود.

فرماندار بندرعباس: 

کارگران فصلی باید دارای اقامت گاه ثابتی باشند

گروه خبر // سرپرست معاونت آموزشی جهاد دانشگاهی واحد هرمزگان 
گفت: نام نویسی آزمون استخدامی شرکت کار و تامین سازمان تامین 

اجتماعی آغاز شده است.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد دلپســند افزود: شــرکت کار و تامین 
ســازمان تامیــن اجتماعی برای تامین نیروی انســانی مــورد نیاز در 
مجموعه های مدیریت درمان تامیــن اجتماعی و ادارات کل بیمه  ای در 
سراســر کشور به شکل قرارداد موقت شــرکتی اقدام به جذب نیرو می 
کند.وی گفت: اســتخدام در این شرکت در گروه های شغلی بهیار، کمک 

پرستار )بهدار(، متصدی خدمات اداری )ماشین نویس، بایگان و...(، منشی 
پزشــکی، متصدی خدمات داروئی )دارویار(، انباردار، متصدی خدمات 
عمومــی )نگهبان(، متصدی خدمات عمومی )راننده آمبولانس( اســت.
دلپســند افزود: تعداد نیروی مورد نیاز هرمزگان 45 نفر است که شرایط 
شرکت در این آزمون داشتن مدرک دیپلم در رشته های ریاضی و فیزیک، 
علوم تجربی، علوم انسانی، فنی و حرفه ای و کار و دانش است.سرپرست 
معاونت آموزشی جهاد دانشگاهی گفت: برای شغل بهیاری داشتن مدرک 
دیپلم بهیاری لازم اســت و فوق دیپلم مامایی، فوریت های پزشــکی و 

پرستاری هم می توانند در شغل بهیاری شرکت کنند.وی افزود: برای حرفه 
کمک پرستار ) بهیار( داوطلبانی که دیپلم های غیر بهیاری دارند، باید دارای 
گواهینامه کمک پرستاری یک ساله مورد تایید معاونت پرستاری وزارت 
بهداشت باشند.دلپسند گفت: حداکثر سن برای مشاغل بهیار و کمک پرستار 
30 سال و برای دیگر مشاغل حداقل 18 سال و حداکثر 26 سال است.

وی افزود: نام نویســی این آزمون از 3 مهرماه آغاز و تا 12 مهرماه ادامه 
دارد و کارت شــرکت در این آزمون از تاریخ 29 مهرماه بر روی سایت 
مرکز آزمون جهاد دانشگاهی به آدرس www.hrtc.ir قرار می گیرد.

   گروه خبر // دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان برای تامین نیروی 
انســانی41 نفر، در قالب خرید خدمت و به صورت شرکتی نیروی 

کاردان و کارشناس فوریت های پزشکی جذب می کند.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس اورژانس پیش بیمارســتانی و مدیر 
حوادث دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: این نیرو ها برای پایگاه های 
اورژانس شهرستان های بندرعباس، میناب، بندرلنگه، بستک، بندرخمیر، 

پارسیان، بشاگرد، در نظر گرفته شــده است.دکتر حسین قاسمی افزود: 
علاقه مندان به شرکت در این آزمون تا امروز 8 مهر ماه می توانند مدارک 

مربوطه را به امور اداری دانشگاه علوم پزشکی استان تحویل دهند.

آغاز نام نویسی آزمون استخدامی سازمان تامین اجتماعی هرمزگان 

جذب نیروی کاردان و کارشناس فوریت های پزشکی در هرمزگان 

گروه خبر // جلسه شــورای معاونین با حضور 
مدیرکل و اعضا شــورای معاونین در محل سالن 

کنفرانس اداره کل برگزار شد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  دراین نشســت امید 
ذاکری مدیــرکل منابع طبعی و آبخیزداری هرمزگان 

اظهارداشــت: میز خدمت الکترونیک در راســتای 
ســلامت اداری و مراجعان و تسهیل در روند اداری 
درخواســتها از ابتدای امسال در اداره کل راه اندازی 
شده و دیگر نیازی به حضور فیزیکی مراجعان نیست.

وی افزود: رعایت پروتکل های بهداشــتی توســط 

کارکنان منابع طبیعــی و مراجعان به صورت روزانه 
موجب کنترل و قطع زنجیره انتقال می شود و این مهم 
در این اداره کل به صورت روزانه توسط امور اداری 

رصد می شود.
   مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان با اشاره 

به اهمیت کاداستر در استان خواستار تسریع در این 
امر مهم توسط مدیران مربوطه شد .

  در ادامــه معاون فنی اداره کل با ارائه گزارشــی از 
عملکرد طرح 9*99 از پیشــرفت و تسریع در این 

حوزه خبر داد.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان  عنوان کرد  

راه اندازی میزخدمت الکترونیک در راستای سلامت اداری 

یادداشت

7مهر  روز ایمنی و اتش نشانی است . هر ساله 
بنا بر این مناسبت گردهمایی هایی برگزار می 
 شد امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا برگزار 

نشد.
    اما در نشستی مطبوعاتی با فرجام دانش رییس 
آتش نشــانی بندرعباس در خصوص عملکردها 
 و ایمنی شــهر بندرعباس مسئله ای مطرح شد که 
توجه هــا را به خــود جلب کرد.بعــد از آتش 
ســوزی پلاسکو وحالا امسال بعد از آتش سوزی 
ساختمان سینا در تهران ،توجه مسئولین مربوط در 
خصوص اخطار به ســاختمان هایی که پایان کار 
 ندارند بیشترشده اســت. ساختمان هایی که بدون 
پایان کار با گرفتن انشعاب آب و برق و مجوزهای 
لازم در حال فعالیت هســتند امــا در زمان بروز 
حادثه خساراتی جانی و مالی زیادی به افراد وارد 

می شوددر دو ماه گذشــته تا کنون به 296 مورد 
ساختمان پر خطر در شــهر بندرعباس  مهلتی 3 
 ماه داده شــده اســت که بعد از پایان این مهلت به 
 طور جــد و بــا ورود مراجع قضایــی برخورد 
 می شود .اما نکته مهم تر اینجاست که در میان این 
ساختمان های پر خطر شــهر که اخطار به آن ها 
داده شده است بیمارســتان ها ومراکز درمانی هم 
شــامل آن ها می شود.با اینکه فرقی ندارد و جان 
 همه انسان ها مهم اســت و در زمان بروز حادثه 
 بایــد ، چه یک نفــر و چند نفر ،ســرعت عمل 
امداد رسانی و ایمنی باید باشد تا نیروهای امدادی 

بتوانند جان افراد را نجات بدهند.
  اما وقتی در مکانی مانند بیمارستان که اتاق عمل 

وجود دارد تعدادی افــراد بیهوش و یا بد حال در 
بخش های مختلف بستری هستند . حضور کودکان 
 و افراد ســالخورده همه این موارد باعث می شود 
کــه در زمان بــروز حادثه شــرایط چندین برابر 
بحرانی تر از مکان های دیگر باشد.بیمارستان ها 
و ساختمان های که مطب پزشکان در آن ها واقع 
هستند و یا کلینیک ها وقتی راه اضطراری ندارند. 

سیستم اطفا حریق نصب نشده باشد و..... 
   حتــی بســیاری از ســاختمان ها پایــان کار 
 ندارند و ممکن اســت آسانســورهای آن ها هم 
 دارای مشــکل باشــد .اگر در طبقه یک یکی از

  ساختمان های پزشکان و یا بیمارستان ها آتش سوزی 
رخ دهد و دود به طبقات بالاتر برســد و هیچ راه 

خروج اضطراری وجود نداشــته باشــد . افراد در 
اتاق عمل و مطب پزشکان چگونه می توانند جان 
 خود را نجات دهند .حتی امدادگران هم به راحتی 
نمی توانند به داخل ساختمان دسترسی داشته باشند. 
در بسیاری از مواقع به دلیل عدم دسترسی به داخل 
ساختمان و یا راه اضطراری بسیاری از افراد جان 

خود را از دست داده اند.
  در شرایط بحرانی کرونا که تعداد مراجعه کنندگان 
به بیمارســتان ها افزایش پیدا کرده اســت. کاش 
مســئولین مربوطه مدیران مکان های درمانی از 
 نظر ایمنی هم کلینیک و بیمارســتان ها را تجهیز 
می کردند تا حادثه ای دیگر مانند کلینیک سینا در 

شهر ما رخ ندهد.

بیمارستان ها و مراکز درمانی بدون ایمنی در بندرعباس

باید منتظر فاجعه ای بود تا بیمارستان ها ایمن شوند؟
                   سعیده دبیری نژاد/ دریا

Dabiri_      @yahoo.com91

گروه خبر // مدیرعامل، مشــاور مدیرعامل در 
امور فرهنگی، معاونین و تعــدادی از کارکنان 
شرکت آب و فاضلاب هرمزگان، گلزار شهدای 
گمنام هشت ســال دفاع مقدس بندرعباس را 

غباروبی کردند.
  به گزارش روابط خبرنگار دریا ، این مراسم همزمان 
با هفته دفاع مقدس و با رعایت پروتکل های بهداشتی 
انجام شد و شرکت کنندگان با عطرافشانی قبور شهدا 
و نثار شــاخه های گل یاد و خاطره آنها را گرامی 
داشتند.امین قصمی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان در این مراسم، دفاع مقدس را گنجی پایان 

ناپذیر و ســرمایه ای ماندگار برای کشور دانست و 
گفت: رزمندگان دفاع مقدس هشــت ســال جانانه 
جنگیدند تا تمامیت ارضی کشور حفظ و جلوی نفوذ 
بیگانگان گرفته شود.وی افزود: مردم ایران هیچ گاه 
حماسه آفرینی شهدا و رزمندگان را فراموش نمی کنند 
وهمواره قدردان از خودگذشتگی های آن ها بوده و 
هستند. به گفته قصمی، آبادانی حال حاضر کشورمان 
مرهون همین از خودگذشتگی هاست و بر ماست تا 
در هفتــه ای که به نام دفاع مقدس مزین شــده، یاد 
این حماســه آفرینی ها را زنده نگه داشته و قدردان 

رزمندگان، جانبازان و خانواده شهدا، باشیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان تاکید کرد

  دفاع مقدس، گنجی پایان ناپذیر و سرمایه ای ماندگار برای کشور

در مورد اشخاص حقوقی ) به استثنای اشخاص موضوع ماده 2 قانون مالیات های مستقیم(، شناسه ملی به عنوان شماره اقتصادی در نظام مالیاتی کشور محسوب 
 می شود. برای اشخاص موضوع ماده )2( قانون مذکور و صاحبان مشاغل، سازمان امور مالیاتی کشور، پس از ثبت نام مودی در نظام مالیاتی، شماره اقتصادی 

بر مبنای شناسه یا شماره ملی شخص صادر و ابلاغ می نماید

مودیان محترم مالیاتی ، آیا می دانید؟
نکات مهم اصلاح مواد فصل دوم آیین نامه اجرایی موضوع تبصره )3( ماده 169 قانون مالیات های مستقیم 

روابط عمومی
 اداره کل امور مالیاتی هرمزگان
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فیلتر 
باز فیلتر
با بهانه

با نفرهاي فراوان
مي رود هر سو نشانه

روزهاي هفتگانه
یادم آرد توي خارج

نیست سرعت کند و پایین
هست اینترنت چه شیرین

توي خانه یا که کالج
سایت ها بازند از دم

شاد و خرّم
پرتحرّك

ما ولي داریم فیلتر
پوششي روي قر و فر

گاه حتيّ بي بهانه
عاشقانه
ماهرانه

مي شود فیلتر روانه
روي مانیتور بنده

مي نویسد ناگهاني:
»طبق دستوري نهاني

مطلب این وب چرنده…«
بس دلآرا هست فیلتر
به چه زیبا هست فیلتر

دارد آري فیلترینگي اینچناني
رازهاي جاوداني، پندهاي آسماني

بشنو از من کودك من!
پیش چشم نسل فردا
سایت ها در هر هوایي
خواه تیره، خواه روشن

هست فیلتر، هست فیلتر، هست فیلتر
  حسین گلچین

***
درد دل

جوانی گشته ام بیست و سه ساله
ســرم بیــن کـتاب اســت و مـقاله

گـهـی شعـری نویسم روی کاغذ
وَ بعـدش مـی کنـــم آن را مـچاله
حکایت های خــوبــی یـاد دارم

اگــر گــویـــم شــود صدها رساله
بگـویم با تــو قدری از دلِ ریش

اگــر خــوانـی شـوی مغموم و واله:
بــرادرهای من هر یـک به نوعی

گـــــرفتـارنـــد از دســــت قباله
یکی مهریه اش را کــرده قسطی

وَ هـــر دم مـی کـند نفـرین و ناله
وَ آن یک چون ندارد وضع خوبی

بــه زنـــدان رفــتـه و گشته نخاله
یکی از چالــه ای افـتاده در چاه

یکــی از چـــاه افــــتاده به چـاله
یکی ترسیده آنقدر از زن خویش

کــه مــی گــوید ستاره را: ستاله !
عـروسان نیـــز با این پول رفتند
کـلاس آیــروبـــیـک و غیره

ّــل نــیست ممکن فراغت از تأه
گمــانــم هــست آش کشک خاله .

  امیر حسین خوشحال 

طنز

مسکن یکی از مهمترین اولیت های زندگی شهری است 
هر چند که در خارج از شهر با توجه به پیشرفت های روز 
افزون بشر کپر نشینی و چادر زدن هم دیگر منسوج شده 
اســت اما با گرانی های روز افزون مسکن احتمال آنکه به 
دوره های پیشین بازگردیم و در کپر و چادر زندگی کنیم 

زیاد است .
   از زمانی که ویروس کرونا پا به چرخه دنیا نهاد زندگی روزمره 
را به طور معمول عوض کرد و تمامی تمرکز ها و فکر انسان به 
سمت این ویروس سوق خورد و روز به روز گرانی ها گسترش 
یافت از اوایل ســال 99 قیمت اجناس اولیه زندگی بیش از دو 
برابر شده اســت و در ایام قرنطینه که باید سیستم ایمنی بدن را 
افزایش داد آنقدر نرخ اجناس رشــد کرده است  که مردم حتی 
نمیتوانند مواد غذایی مورد نیــاز خود را به راحتی تهیه کنند و 
 جز تحمل چــاره دیگری ندارند. گرانی ها بــه یک طرف اما 
مسئله ای که به تازگی باب شده است  مستاجر ها هستند که در 
 این وضع و افزایش روز افزون قیمت خانه نمی توانند  به صاحب 
خانه شدن فکر کنند و صاحب خانه ها نیز به فکر اضافه کردن 
اجاره بها و رهن املاکشان هستند. تا نسبت به قیمت مسکن از 
 سود آن بهره مند شوند و اکثر مستاجر ها با وجود کرونا بلاجبار 
هزینه هــای گزاف اجاره را قبول کرده اند وکرونا به بســیاری 
 از کســب و کارها آســیب وارد کــرده اســت و مجبورند  با 
 گرانی ها ســر کننــد و هر روز وضعیت مالــی آنها ضعیف تر 
می شــود. یکی از عواملی که تاثیر قابــل توجه ای بر قیمت 
مســکن دارد مهاجرت اســت  زیرا با وجود مهاجرت تقاضا 
 مسکن افزایش می یابد و منجر به افزایش متوسط قیمت مسکن 
می شود.  بندرعباس یکی از دروازه های مهم اقتصاد کشور است 
 و مهاجران زیادی برای کار بصورت سالانه ماهانه به این شهر سفر 
می کنند و  صنایع بزرگ استان برای نیروهای انسانی و مدیران 
 ارشــد خود خانه های زیادی را اجاره و رهن  می کنند و قیمت 
 خانــه ها با توجه بــه در آمد صنایع که هزینــه اجاره بها این 
 خانه ها را همان ضایع  پرداخت می کند و قیمت خانه ها برای ساکنین و 
شــرکت ها  مهم نیست باعث شــده است که قیمت خانه ها در 
مناطقی مانند رسالت شمالی ،جنوبی و گلشهر هزینه های مسکن 
نسبت به خدماتی که ارائه می شود بسیار زیاد باشد زیرا این افراد 
که همان ضایع هزینه مسکن آنها را پرداخت می کند و اطلاعی از 

قیمت خانه در بندرعباس ندارند هر قیمتی که بنگاه دار و صاحب 
خانه بگوید پرداخت می کنند و باعث رکورد قیمت می شوند و 
دلالانی که در زمینه مســکن فعالیت می کنند از این موقعیت ها 

برای سودجویی استفاده می کنند. 
  جوانانی که به فکر ازدواج و تشکیل زندگی هستند و یا اشخاصی 
که چندین سال است زندگی مشترک را آغاز کرده اند قربانی سوء 
مدیریت ها می شوند و توان خرید خانه و خانه دار شدن را ندارند 
و هر روز از رویای خانه دار شدن دور و دورتر می شوند و تنها 
دلگرمی آنها وام مسکن اســت که  وام مسکن به طور متوسط 
مردم برای خرید خانه دریافت می کنند 160 میلیون تومان است 
که با این مبلغ حتی نمی توان خانه های مسکن مهر که زمین را 
دولت رایگان در اختیار سازندگان و پیمانکاران قرار داده است. 
را  خرید سال گذشته خانه دو خواب را در محدوده های داماهی 
می توانستیم با 80 میلیون تومان رهن کرد اما همان خانه امسال 
عجیب گران شده است و باید با نرخی حدود 180میلیون رهن 
کرد یک مستاجر آیا می تواند در طول یکسال 100 میلیون تومان 
پس انداز کند؟ نرخ تورم به چه قیمتی در کشور نه کمبود مصالح 
وجود دارند نه کمبود مهندس و کارگر حتی مصالح ســاختمانی 
آنقدر زیاد است که به کشورهای دیگر صادر می شود و کارگران 
و مهندسین نیز بیکار  هستند و کشوری و استانی که زمین های 
فراوانی برای ســاخت دارد چرا باید اکثریت مردمانش در فقر و 
نداری باشند و حتی مسکن نداشته باشند جوانان انگیزه ای برای 
ازدواج ندارنــد 100 میلیون تومــان وام ازدواج و  تقریبا 160 
میلیون تومان وام مسکن آیا با این پول می توان مسکن و وسایل 
 زندگی تهیه کرد یک مراســم کوچک هم بخواهند برگزار کنند 
هزینه ها سر سام آور می شــود. زندگی را باید با کوله باری از 
قسط و وام شروع کنند آنهم اگر موانع بگذارند که جوانان بتوانند 
وام بگیرند شخصی اگر پشتوانه نداشته باشد سالها و شاید تا آخر 
عمر طول بکشد تا بتواند صاحب خانه شود باید چاره ای اندیشید 
تا همه مردم این کشور بتوانند طعم صاحب خانه شدن را بچشند 
در شهری مانند بندرعباس که صنایع بزرگ وجود دارد باید صنایع 
 وارد عمل شوند و برای کارمندان خود خانه های سازمانی بسازند 
 تعاونی هــا می تواننــد کمک بزرگــی بــرای کاهش قیمت 
 خانه ها باشند و کارمندان نیز با کسر مبلغ ماهیانه و دریافت وام از 
 شــرکت های خود و با برنامه ریزی های منســجم  می توانند 
صاحب خانه شوند و دست سوداگران از بازار مسکن کوتاه می 

شود.

مسکن هر روز دست نیافتنی تر از دیروز
یادداشت

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

گروه گزارش //    سال هاســت که روز 27 سپتامبر 
مصادف با 5 مهر به عنوان روز جهانی گردشگری 

نام گذاری شده است.
   امســال هم مانند گذشــته این روز در گوشه و کنار 
جهان گرامی داشته می شــود. امروزه گردشگری یکی 
از پرســودترین صنایع دنیا به شمار می آید و از اهمیت 
زیادی برخوردار شــده است  و هر دولتی تلاش می کند 
تا با استفاده از منابع گردشگری  کشورش و رسیدگی و 

نگهداری از آن منابع، گردشــگران بیشتری را به سمت 
خود بکشــاند و میزان درآمد را در کشور از این طریق 

بالا ببرد.
  منابع گردشگری در هرمزگان

  هرمزگان به دلیــل منابع طبیعی و جزایر بکری که در 
خود جای داده اســت؛ به عنوان یکــی از قطب های 
 توریستی و گردشگری در کشور به حساب می آید که در 
نیمه ی دوم سال به دلیل شرایط آب و هوایی که در پاییز 
و زمستان دارد، گردشگران زیادی را از اقصی نقاط کشور 

به خود می بیند .
  هرمــزگان قابلیت تبدیل شــدن به قطب 

گردشگری ایران دارد!
    این ســخنی است که اســتاندار هرمزگان در یکی از 
گفــت و گو هایش به آن اشــاره کرده اســت . اما این 
قابلیت مستلزم فراهم نمودن زیر ساخت های آن است. 
تعیین قطب هاي گردشــگري یکي از مهمترین مباحث 
مطرح شــده در صنعت گردشگري بوده است.به طوري 
 کــه از طریق تقویت این قطب ها به عنوان مراکز اصلي 
ارائه دهنده خدمات گردشگري، مي توان خدمات بهتر 
و مناســبتري را به صورت آسان تر به گردشگران ارائه 
نمود.بــرای مثال معیار هایی که یک شــهر را تبدیل به 
قطب گردشگری می کند، معیارهایي نظیر دفاتر خدمات 
مسافرتي، واحدهاي اقامتي و هتل ها، واحدهاي پذیرایي 
بین راهي، رســتوران ها، کارگاه هاي عمده فروشي و 
خرده فروشي، فروشگاه هاي صنایع دستي و پایانه هاي 
حمل و نقل به روش تحلیلي و آماري با تاکید بر نگرش 
سیستمي است که باید مورد بررسي قرار گیرند و در آخر 
نتایج نشان دهنده آن است که این شهر چه امتیاز هایی 
را داراســت و آیا می توان به عنوان قطب گردشگری به 

حساب اش آورد یا خیر؟
  هرمز، جاذبه ی گردشگری که نیازمند توجه 

است
     روز جهانی گردشــگری را بهانــه ای قرار دادیم تا 

کمی به کمبود زیر ســاخت های گردشگری در استان 
هرمزگان از جمله جزیــره ی هرمز بپردازیم.جزیره ی 
هرمز در یک- دو دهه ی اخیر به دلیل بکر بودن طبیعت 
 آن و ســاحل های دســت نخورده و زیبایش از سوی 
توریست ها و گردشــگران ایرانی و خارجی به شدت  
مورد استقبال قرار گرفته است به طوری که شاید تا قبل 
از آن بیشــتر بومیان و ساکنان هرمزگانی از این جزیره 
دیدن می کردند؛ اما رفته رفته برگزاری جشــنواره های 
متعدد و هر ســاله ی فرش خاکی و ... موجب مطرح و 
معرفی بیشــتر این جزیره شد.اما نگه داشتن این جزیره 
در جایگاهــی که الان در آن قــرار دارد نیازمند توجه 
بیشتر مسئولین به این جزیره، منابع آن، امکانات رفاهی 
 و گردشــگری در آن اســت. منابع طبیعی برای آن که 
جاذبه ی خود را برای گردشــگران از دست ندهند باید 
از ســوی نهاد های مربوطه مانند محیط زیست و  اداره 
کل میراث فرهنگي، گردشــگري و صنایع دستي و ... 
مورد محافظت و نگهــداری قرار گیرد، اما طبق چیزی 
که اهالی هرمز می گویند، روایتگر استفاده از سنگ های 
کوهی برای ساختن موج شکن است که به دلیل سنگ و 
رنگ خاص اش در بین بومیان هرمز و گردشگران بسیار 
معروف و محبوب اســت و این موضوع موجب آزرده 
خاطر شدن اهالی جزیره شــده است .آیا این عملکرد 

صحیح است که  این منابعی را که خود موجب آن شده 
تا هرمز در سطر اول لیست گردشگران قرار گیرد را برای 
استفاده های مختلف تخریب کنیم؟ چه کسی پاسخگو  
این موضوع اســت؟ مجری این طرح کدام نهاد است که 
بدون در نظر گرفتن جایگاه منابع طبیعی در یک منطقه 
توریستی دست به چنین عملی زده است؟آیا قبل از هر 

پروژه مطالعه و بررسی صورت نمی گیرد؟ 
   با چه منطق و بر حســب چه اصولی دســت به این

 کار زده و این طرح را اجرا کرده اند؟ آیا محیط زیست 
بر این موارد نظارتی ندارد؟با انجام چنین پروژه هایی که 
 بر منابع طبیعی و گردشــگری لطمه وارد می کند و یک 
جاذبه ی دســت نخــورده را از بین می بــرد، به دنبال 

پیشترفت در صنعت گردشگری هستیم؟؟؟
    پیشــرفت در صنعت گردشــگری مســتلزم تقویت 
جاذبه های گردشــگری و توریستی است نه تخریب و 
مورد اســتفاده قرار دادن آن ها.امیدواریم با توجه بیشتر 
مسئولین بر پروژه هایی که در دستور کار قرار می گیرد 
و نظارت صحیح بر آن ها باعث شود کمتر شاهد صدمه 
به محیط زیســت و از بین رفتن منابع طبیعی باشیم که  
دارایی هر منطقه گردشگری است.همچنین شاهد برخورد 
مسئولین امر با مجریان و ناظران پروژه ی موج شکن در 

جزیره هرمز باشیم.

هرمزگان، نیازمند زیر ساخت های  مناسب گردشگری

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com
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گروه گزارش //  شیوع ویروس کرونا ضمن 
تشدید مشکلات و شکاف های نظام تعلیم 
و تربیت، بسیاری از معضلات این سیستم 
از جمله فاصله طبقاتی اقشــار مختلف 

جامعه را به رخ کشیده است.
   تعطیلی مدارس و آموزش از طریق فضای 
مجازی و سامانه شاد، خانواده ها را با مشکل 
خیلی جــدی روبرو کرده اســت چراکه هر 
دانش آموز باید یک تلفن هوشــمند جداگانه 
 داشــته باشد و با اینکه اعلام شده بود، هر دو 
دانش آموز می توانند از یک گوشــی استفاده 
 کنند اما ســاعت تدریس با هــم تداخل پیدا 
می کند از طرفی هزینه های بالای اینترنت و 
در مقابل سرعت پایین آن، هم دانش آموزان و 
هم معلمان را کلافه کرده است. در این شرایط 
چطور یک معلم می تواند آن طور که باید به 
دانش آموز خود درس بدهد و دانش آموز به  

درستی آن را فرا گیرد ؟
  در واقع عنوان شاد را به غلط برای این سامانه 
انتخاب کرده اند چرا که کام خانواده ها را تلخ 
کرده اســت؛ در برخی از خانواده ها دو یا سه 
فرزند دانش آموز وجود دارند که مشــکلات 
بسیاری را به وجود آورده است چرا که هر کدام 
از آن ها نیازمند یک گوشی هوشمند جداگانه 
است و هزینه آن برای خانواده ها بسیار گران 
تمام می شود. یکی دیگر از مشکلات سامانه 
شــاد در روزهای اول را می توان طرز احراز 

هویت و عــدم نصب آن عنوان کرد، همچنین 
خانواده ها از درون دچار بی برنامه گی شده و با 
عدم مدیریت زمان و حتی دچار غفلت زدگی 
درباره مصرف  فرزندانشــان  تربیت  درمورد 
اینترنت مواجه شده اند،چون برخی از دبیران 
به ناچار در ساعاتی از شب تدریس می کنند 
 و حتــی روزهای تعطیل امتحان می گیرند .به
 گفته ی خانم سالاری که خود فرزند کلاس 
اولی دارد،  با وجــود آموزش ها به صورت 
مجازی، لیســت های بلند بالایی اعم از آب 
رنگ و گواش، مداد رنگــی و .... به خانواده 
کلاس اولی ها  داده می شــود؛ در صورتی که 
در این شرایط تدریس و وجود تورم و گرانی، 
خرید این لوازم لــزوم چندانی ندارد.  دانش 
آموزان امسال با مشکلاتی مهم تر از گواش و 
آب رنگ روبه رو هستند مانند فراگیری سخت 
مطالب درسی به دلیل مجازی بودن تدریس، 
 عدم نظارت حضوری معلــم بر دانش آموز، 
عدم توانایی معلم در تعیین ســطح فراگیری 
 دانش آموز بــه دلیل غیر حضــوری بودن 
 کلاس هــا و چک کردن بــه موقع تکالیف

 درســی به دلیل قطعی یا در دسترس نبودن 
اینترنت!

شــاغل بودن والدین و عدم دسترسی دانش 

آموز به گوشی هوشمند یا استفاده دانش آموز 
از گوشی مادر، نبودن پدر و مادر برای نظارت 
بر فرزند و رفع سئوال و مشکلات درسی در 
حین انجام تکالیف درسی مشکل دیگری است 
که بایــد بیان کرد؛ به گفته اکثر دانش آموزان، 
ســامانه شاد کمتر از ده درصد برای آنها قابل 
استفاده بوده است.در گذشــته حداقل ترین 
فواید مدرســه رفتن دانش آموزان، آســوده 
خاطر بودن والدین از فراگیری و نظارت دقیق 
کادر آموزشی  مدرسه بر آموزش و فراگیری   

فرزندشان بود. 
    آموزش مجازی از طریق ســامانه شــاد و 
کانال ها و گــروه های درســی که معلمان 
تشــکیل می دهند مشــکلات ریز و درشتی 
برای فرزندان و والدیــن آنها به وجود آورده 
اســت. خانواده هایی که دو فرزند دانش آموز 
یا یــک فرزند کلاس اولی و یا دانش آموزانی 
که در مناطق محروم روستایی و بدون اینترنت 
زندگی می کنند طعم مشکلات را بیشتر از بقیه 

می چشند.
  تدابیر مســئولین امر نه تنها به سمت پیاده 
سازی و تحقق ســند تحول، اصولی  نیست 
بلکه روز به روز این سیستم را به سمت سهل 
انگاری فرهنگی، تربیتی و آموزشی پیش برده 

و ساختار و خدمات ناعادلانه را در آن نهادینه 
می کند و ویترین شــاد نمــی تواند روی این 

مسئله را بپوشاند.
  ســامانه شــاد گر چــه گامــی در جهت 
آموزش هــای مجازی می باشــد اما محک 
 و امتحانــی برای آموزش و پرورش شــد تا 
بدانند در سند تحول بنیادین در کجا قرارگرفته 

اند؟
در منطقه ی محرومی مثــل هرمزگان که در 
سرانه ی فضا و امکانات آموزشی سالیان سال 
است دچار مشکل و کمبود هستیم، با وجود 
مشهود بودن این مشکلات همچنان قدمی در 
جهت فراهم سازی این زیر ساخت ها برداشته 
نشده اســت.حال با این شــرایط تنش زای 
کرونایی که سیســتم آموزشی حداقل حدود 
6 ماه فرصت داشته است برنامه های مدونی 
جهت آموزش غیر حضوری داشته باشد، چه 

تدابیری اندیشیده شده است؟
  آیــا تاکنون دانــش آموزانی در جای جای 
هرمزگان  که به دلیل فقر، امکان تهیه گوشی 
هوشمند و استفاده از برنامه شاد را ندارند رصد 

و شناسایی شده اند؟
  چنــد درصد از دانش آمــوزان هرمزگانی 
توان تهیه گوشی و تبلت جهت بهره مندی از 

آموزش مجازی را دارند؟
بــرای افرادی که از ایــن موقعیت برخوردار 
نیستند، چه امکانات و تسهیلاتی در نظر گرفته 

شده است؟؟
  مگر غیر از این است که آموزش و پرورش 
موظف است که شرایط تحصیل را برای تمامی 
دانش آموزان فراهم ســازد؟آیا در راســتای 
تحقق این مسئله اقدامات کافی صورت گرفته 

است؟
 خواســتار آن هستیم که  اداره کل آموزش و 

پروش  استان هرمزگان گزارشی از عملکرد 
خود در این زمینه ارائه نماید. تا بلکه پاسخی 
برای سؤال های بی جوابمان پیدا کنیم و کمی 
از دغدغه های والدین کاسته شود چراکه هیچ 
نمی دانیم تاکی سیســتم آموزشی تحت تاثیر 
ویــروس منحوس کرونا به این شــکل ادامه 

خواهد یافت.
  ضمن اینکه انتظار مــی رود در هر مرحله 
نسبت به مرحله قبل برنامه ریزی های بهتری 

صورت گیرد.

شکاف های نظام تعلیم و تربیت

سامانه شاد، تلخی کام خانواده ها
 فاطمه هوشنگی/ دریا

  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com
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گزارش

با رها کردن ظرفهای نذری در خیابان زحمت پاکبانان را چند برابر نکنیم
واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

  

  

  

ن سند مالکیت   آگهی فقدا
نظر به اینکه آقای ابراهیم سنجری مالک به استناد دو برگ استشهادیه شهود گواهی شده در دفترخانه 98 قشم جهت دریافت 
سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه کرده و مدعی است سند مالکیت پلاک 31359 فرعی از 1939 اصلی 
واقع در قشم  -سایت نخل زرین قطعه 2وc-1/10680 قطعه یک بخش هشت بندرعباس که در اجرای ماده 22 قانون 
ثبت، سند مالکیت صادر و تحویل آقای ابراهیم سنجری) مالک( گردیده است به علت جابجایی مفقود گریده لذا با بررسی 
دفتر املاک معلوم گردید سند مالکیت ششدانگ عرصه واعیان یک باب واحد تجاری تحت پلاک 1939/31359-اصلی 
بشماره سند 151504 بنام ابراهیم سنجری فرزند تقی به شماره ملی 0047053747 صادره از تهران ثبت وسند مالکیت 

صادر و تسلیم گردیده است لذا باستناد ماده 120 آئین نامه قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هر کس نسبت به 
ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف مدت ده روز ازتاریخ انتشار این آگهی اعتراض 
کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت 

مقرر یا وصول اعتراض بدون سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد .
173/99م /الف- تاریخ انتشار : 1399/07/08

محمد آرامش- رئیس ثبت اسناد و املاک قشم

حصروراثت
آقای محمد نظری فرزند مراد بشــماره ملی 5869656435 شرح دادخواســت به 99/76 شعبه سردشت از این شورا 
درخواست گواهی حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که مادرش مرحوم گنجی نظری فرزند عباس به شماره ملی 
5869703069 متولد 1308/07/08 در تاریخ 1398/09/30 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته ورثه 

حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1-  محمد نظری فرزند مراد  به شماره ملی 5869656435  .
2- غلامحســین نظــری فرزند مــراد  به شــماره ملــی 5869656419.     3- احمد نظری فرزند مراد  به شــماره 
ملی6089687405.     4- دادک نظری فرزند مراد  به شماره ملی 5869703077.  5- رضا نظری فرزند مراد  به شماره 

ملی 5869656427.    6- عباس نظری فرزند مراد  به شماره ملی 5869656397.   
7- در ملک نظری فرزند مراد  به شماره ملی 5869656400.    اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی 
می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد . 

محسن چابک- شورای شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

حصروراثت
آقای محمد نظری فرزند مراد بشماره ملی 5869656435 شرح دادخواست به 99/75 شعبه سردشت از این شورا درخواست گواهی حصروراثت نموده و چنین 
توضیح داده که پدرش مرحوم مراد نظری فرزند پیرداد به شــماره ملی 5869703050 متولد 1307/07/01 در تاریخ 1394/02/16 که در آخرین اقامتگاه خویش 

برحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1-  محمد نظری فرزند مراد  به شماره ملی 5869656435  .    

 2- غلامحسین نظری فرزند مراد  به شماره ملی 5869656419.      3- احمد نظری فرزند مراد  به شماره ملی6089687405.   
  4- دادک نظری فرزند مراد  به شماره ملی 5869703077.  

  5- رضا نظری فرزند مراد  به شماره ملی 5869656427.      6- عباس نظری فرزند مراد  به شماره ملی 5869656397.      7- در ملک نظری فرزند مراد به شماره ملی 5869656400.
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد . 
  محسن چابک

                 شورای شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

یادداشت
بی تدبیری تا کی؟

دخل و خرج ها با هم نمی خوانند

   امروزه هر جا که گوش شنوایی باشد و دهانی که بتواند لب به سخن بگشاید، در 
تاکسی ها، مترو ها، مکان های عمومی، جمع های دوستانه و فامیلی و... صحبت 
از گرانی و تورم و وضعیت اقتصادی جامعه در میان است.در دو سال اخیر به طرز 
عجیبی قیمت ها از کالاهای بزرگ تا کوچک و مواد غذایی، نه به صورت ماهانه بلکه 
روزانه و یا حتی ساعتی بالا می رود. صدای مردم از هر گوشه شهر به گوش می رسد 
 که از نداری و قیمت های سر به فلک کشیده می نالند.دیگر دخل و خرج ها با هم 
نمی خواند، مگر یک کارمند چقدر حقوق می گیرد؟! مگر دستمزد و عیدی و حقوق 
یک کارگر روی هم چقدر می شود؟مگر کرایه خانه، پول برق، آب، خوراک و پوشاک 
و ... می گذارد چیزی باقی بماند؟ در این میان اگر بیمار در خانه داشته باشی و تعداد 
فرزندانت از یک عدد بیشتر باشد که دیگر هیچ ....افزایش قیمت کالاهای اساسی و 
گرانی افسارگسیخته، بر زندگی اقشار متوسط جامعه تأثیر زیادی گذاشته و باعث 
سقوط این قشر به زیر خط فقر شده همچنین گرانی ها سبب حذف فرآورده های 
پروتئینی از سفره های برخی از مردم شد که تحمل این وضعیت را برای همه سخت 
 کرده است. در این اوضاع بلبشو که همه چیزی ، از تحریم، تورم  و گرانی بگیر 
 تا کرونا و آنفولانزا و... دســت به دست هم داده اند تا کمر ملت را خم کند این 
بی تدبیری ها تا کی می خواهد ادامه پیدا کند؟امروز خانواده ما بیشترین فشار را تحمل 
می کند و تنها راه خروج مان از زیر بار این فشار، تغییر اساسی در برخی رویکردها 
 است، تا این تغییرات بنیادین رخ ندهد مشکلی حل نمی شود و مسائل هر روز 
 عمیق تر و شدیدتر می شوند. کشــوری که فقر و فساد در آن به اوج رسیده و 
آستانه ها را شکسته، قطعا آینده دشوار و نگران کننده ای خواهد داشت اما تنها مردم 
 هستند که این نگرانی را به دوش می کشند چرا که مسئولین بی خیال تر از هر موقع، فقط 
وعده های دروغین را به خورد مردم می دهند. جمعیت روبه کاهش است چراکه 
فرزنــد آوری کاهش یافته و دلیل آن ترس زوجین از گرانی ها اســت. آمار 
ازدواج  نیز در سال های اخیر به شدت پایین آمده که این خود می تواند موجب 
رواج رفتار های نا سالم در جامعه شود و دلیل این آمار روبه کاهش نیز چیزی 
جز گرانی و  تورم نیست. همچنین به دلیل قیمت های نجومی وسایل خانه و 
 وسایل برقی، تهیه کردن جهیزیه برای خانواده ها به شدت سخت شده است و 
کم تر خانواده ای از پس خرج و مخارج عروسی بر می آید.دارا و ندار نسبت 
به آینده و دارایی های خود نگرانی دارند چراکه شــرایط برای تعادل و ثبات 
اقتصادی فراهم نیست. در این شرایط نه تنها اقشار ضعیف که محتاج نان شب 
خود هســتند بلکه سایر افراد جامعه و حتی ثروتمندانی که با رعایت اصول 
کار می کردند نیز از این وضعیت ناراضی هســتند.دقیقا معلوم نیست چرا هر 
از مدتی موجی از گرانی در جامعه ایجاد می شــود و البته در این رابطه هم 
تحلیل ها و هم آمارها مختلف و متناقض است.آیا عدم اطلاع و عدم توانمندی 
 دولتمردان این شرایط را ایجاد نموده است؟ آیا گرانی ها نشان دهنده ضعف در 
دستگاه های نظارتی بازار است؟ از ابتدای سال، اقتصاد از تعادل خارج شده 
اســت و برگشت به نقطه تعادل هم کار دولت و دولتمردان است؛ لذا باید هم 
قدرت خرید افزایش یابد و هم قیمت های تمام شده را کاهش دهد تا بتوانیم به 
نقطه تعادل یا قیمت مناسب برسیم. قیمت ها ارزان نمی شود اما زمانی می تواند 
تعادل اقتصادی برقرار شــود که قدرت خرید مردم تقویت شود و این امر هم 
وقتی اتفاق می افتد که حقوق و دستمزد واقعی و به موقع پرداخت شود.چشم 

امید مردم به دولت است ...

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

امام علی )ع(: خوشابه حال کسی که همّت 
خود را منحصر به چیزی کرد که به کارش 

می آید.
   در روزهــای ســختی که اشــتغال به یک 
معضل تبدیل شــده اســت. اشــتغال بانوان 
بیش از پیش به اقتصــاد خانواده کمک کرده 
اســت و نیاز به حضور زنان در کسب و کار 
به خوبی حس می شــود افزایش روز افزون 
 حضور زنان در بازار کار باعث شــده اســت 
شــغل های جدیــدی پدید آیــد و  بانوان 
کشــورمان با کار آفرینی افتخار آفرینی می 
کننــد و از نیازهــای روز جامعه کســب در 
آمد کنند. به تازگی دو خواهر به اســم های 
ماریا و مبینا عرب نژاد که مدرس دانشــگاه 
هســتند و دختران افتخــار آفرینــی را به 
 جامعــه تحویل می دهند در جشــنواره فجر 
افتخــار آفرینی کردند و مقــام اول در بخش 
عفاف و حجاب را کســب کردند. خانم مبینا 
عرب نژاد مدرس دانشــکده فنی و حرفه ای 

دختران بندرعباس، کارشــناس ارشد ارتباط 
تصویری، مولف کتاب الگو ساز با رایانه برای 
 هنرجوهای طراحــی و دوخت و دارای انواع 
گواهینامــه های فنی و حرفــه ای در زمینه 
طراحــی و دوخت ودر کنــار خواهرش در 
جشــنواره های مختلف به عنــوان هم تیمی 
شرکت کرده اســت. در این مصاحبه با خانم 
ماریا عرب نژاد بیشتر آشــنا می شویم و از 

تجربیتشان استفاده می کنیم:
دریا: خودتان را به صورت کامل معرفی 

کنید.
  ماریا عرب نژاد، کارشــناس ارشد طراحی 
پارچه و لباس که چند سال است  فعالیت خود 

را در زمینه طراحی و دوخت آغاز نموده ام.
دریا: حرفــه طراحی دوخــت را از کجا 

شروع کردی؟
 حرفــه طراحی و دوخت را پیــش از دوره 

هنرستان از مادرم آموختم.
دریا: اطلاعاتی راجع به جشنواره ای که 
به تازگی شرکت کرده اید و مقام آورده 

اید را بگویید؟

  نهمین جشنواره بین المللی فجر که زیر نظر 
گروه ســازماندهی مد و لباس کشور برگزار 
شد. این جشنواره در بخش های نمایشگاهی 
و اجرای زنده برگزار می شود که ما توانستیم 
 در بخــش اجرای زنــده که خود  شــامل 
بخــش های مختلفی از جمله مانتو ، عفاف و 
حجاب، زیورآلات، طراحی پارچه  و ... است.  
در بخش عفاف و حجاب از هرمزگان مقام اول 

را کسب کنیم.
دریا: با چه طرحی اول شدید؟ و کانسپت 

طرحتان چه بوده است؟
  هر ســاله زمانی که فراخوان این جشنواره 
منتشر می شــود یک موضوع برای طراحی 
و اجرا انتخاب می شــود. موضوع جشنواره 
امســال فر گلســتان بود و کانسپت طرح ما 
از خانه هــای دوره قاجاری بوده اســت از 
 شــکل ها و فرم هندســی خانه ها استفاده
 کرده ایم و مهمترین مسئله ای که در طراح ما 
استفاده شده است تلفیق بین استان هرمزگان و 
گلستان  بود زیرا موضوع جشنواره فر گلستان 
بود تصمیم گرفتیم از ترکیب این دو شهر شمالی 
و جنوبی استفاده کنیم و به طرح ایده ال برسیم.
دریا: ســالهای گذشته در چه جشنواره 
 و مســابقاتی شــرکت کرده اید و چه

مقام هایی کسب نموده اید؟
  ســالهای گذشــته در چهارمین جشنواره 
 منطقــه ای مــد و لبــاس ایرانی اســلامی 
خلیج فارس توانستم مقام دوم در بخش مانتو 
را کسب کنیم و در سالهای قبل در بخش مقاله 
اســتان گلستان مقام اول را کسب نموده ایم و 
همچنین در جشنوارهای عاشورایی نیز شرکت 

کرده ایم.
دریا: الان مشغول چه کاری هستید؟

  در کنار آموزش در مدرسه و دانشگاه چندین 
سال اســت که توانسته ایم فعالیت خود را در  
یــک کارگاه  تولیــدی از طراحی تا اجرا که 
طرح ها مختص به تولیدی خودمان اســت را 

در فروشگاهی به عرضه بگذاریم.
دریا:کرونا چه تاثیری بر روی فعالیتتان 

نهاده است؟
  تاثیر کرونا در زمینه تقویت طراحی و دوخت 
متاسفانه یا خوشبختانه جنبه های خوب و بد 
زیادی داشــته است از جنبه خوبش بخواهیم 
بگوییم ما توانستیم علاوه بر فعالیت هایی که 
انجام می دادیم به نیاز جامعه فکر کنیم و در آن 
زمینه فعالیت کنیم اغلب تولید کنندگان در برابر 
این ویــروس مقاومت کردند و به دلیل علاقه 

زیادی که به این رشته داشتند دست از فعالیت 
نکشیدند و شاید کمتر از دو هفته در اتاق فکر 
و با مشورت و مشاوره خیلی سریع نوع کار را 
عوض کردند و خدمات بهتری را ارائه کردند  
کرونا متاسفانه بر روی قیمت اولیه لوازم تاثیر 
منفی گذاشته است طراحان و تولیدکنندگان ما 
نیاز به خدمات بهتری دارند و تولید پارچه با 
کیفیت ایرانی می تواند تاثیر مثبتی داشته باشد 
ما می توانیم با قیمت مناسب تر محصولات را 

عرضه کنیم. 
دریا: برنامه تان  برای آینده چیست؟

  برنامه هایی در زمینه طراحی و تولید لباس 
داریم که بتوانیم خدمات بهتری را ارائه دهیم و 
موانعی که سد راهمان است را برداریم و کاملا 
بتوانیم از لباس های تلفیق شده مدرن و سنتی 
اســتفاده کنیم و در احیا فرهنگ جامعه تاثیر 
گذار باشیم زیرا ما طراحان نقش مهمی در این 

زمینه داریم. 
دریا: چه چشم اندازی برای آینده دارید؟

  چشــم اندازمان برای آینده تولیدات بیشتر 
است که بتوانیم تولیدات و کارهای مناسب با 
عرف جامعه تولید کنیم تا مخاطبانمان راضی 

باشند.
دریا: اهل کجا هســتید؟ و چرا طراحی 
سنتی استان هرمزگان را انتخاب کردید؟

  در شــهر گرگان بزرگ شده ام و به واسطه 
ازدواجم به اســتان هرمزگان آمده ام چندین 
ســال اســت که با مردم اســتان هرمزگان 
زندگی می کنم و طی معاشــرت هایی که با 
مردم این اســتان داشته ام و زمان زیادی را با 
 مردم این اســتان در دانشگاه و مدرسه سپری 
کرده ام و به آنها  تدریس نموده ام خود را یک 
شــهروند بندری می دانم و از پوشش و رفتار 

آنها الهام گرفته ام. 
دریا: صنایع دســتی از قبیل زری بافی 

چقدر می تواند در کار شما موثر باشد؟
  صنایع دســتی در کار ما هنرمندان بســیار 
موثر اســت چون اصالت و فرهنگ ما بسیار 
مهم است که ما از کجا آمده ایم و این اصالت 
و فرهنگ ما باید به نســل آینــده انتقال پیدا 
کنــد پس ما بــه عنوان یک طــراح موظف 
هســتیم که اصالت ایرانی بودن را حفظ کنیم 
و بتوانیم  از اصالت هر اســتان استفاده کنیم 
 و ایــن تولیــدات  می تواند کمــک کند که 
اســتان های دیگر از صنایع دستی ما استفاده 
کنند و به راحتی هنر ما را در اختیار داشــته 

باشند. 
دریا: شما چه ســبکی از طراحی را کار 
میکنید؟ آیا الگوهــای بومی را با مدرن 

تلفیق می کنید؟
  اول از همه سعی میکنیم تلفیق هنرهای سنتی 
و مدرن را داشته باشیم و از سبک های برگرفته 
هنرمندهای اصیل ایرانی استفاده می کنیم  تا 
بتوانیم در زمینــه طراحی و تولید محصول با 

کیفیتی را عرضه کنیم.
دریا: چه پیشنهادی برای علاقه مندان به 

رشته طراحی دوخت دارید؟
  عضو انجمن طراحان لباس استانشان شوند 
تا بتوانند اطلاعات بیشتری کسب کنند زمانی 
که ما تنها باشــیم ممکن است خسته شویم و 
کــم بیاریم ولی زمانی کــه بخواهیم گروهی 
فعالیت کنیم قطعا گروهی کار کردن می تواند 
شــکل خوبی به نوع فعالیت ما دهد. پیشنهاد 
دیگر برای خانم ها و آقایونی که در این زمینه 
فعالیت می کننــد و یا حتی فعالیت نمی کنند 
ولی این حرفه را دوســت دارند می توانند از 

خانواده هایشان و از هنر مادر بزرگ هایشان 
و مادرنشــان استفاده کنند.  زمانی که ما برای 
کارهای متفرقــه می گذاریم می توانیم به این 
هنر بپردازیم. اما بهتر است سعی کنیم این هنر 
را گسترش دهیم در استان هرمزگان دختران و 
خانم های هنرمند دوخت لباس های سنتی را از 
گذشتگان به خوبی یادگرفته اند و نسل به نسل 
 چرخیده است و در دورهمی ها نوار دوزی و 
 کمه زنی ها را به آیندگان یــاد داده اند تا به 

نسل های آینده برسد. 
دریا: حرف اخر؟

  مــا هنرمندان مســئولیت زیــادی به عهده 
داریم و امیــدوارم بتوانیم عهــده دار خوبی 
باشیم. از مسئولین اســتان تشکر می کنم که 
در کنار هنرمندان ایســتاده انــد تا هنرمندان 
خسته نشــوند و توانستند به پیشرفت جامعه 
کمک کنند و از مســئولین انتظار داریم مانند 
 همیشــه در کنار هنرمندان بماننــد تا بتوانیم
اتفاق های خوبــی را رقم بزنیم و با برگزاری 
این مســابقات باعث پیدایش انــواع افکار 
مختلف و خلق آثار هنرمندان باشــیم تا در 
جامعه از آنها اســتفاده خوبی حاصل شــود 
 همچنین استفاده ابزار و شیوه های کاملا مدرن 
می تواند تاثیر بســزایی در این زمینه داشته 
 باشــد ما در این جشــنواه در بخش عفاف و 
حجاب شــرکت کــرده ایم به عنــوان یکی 
از ضرورت هــا و باورهای دینی مســتلزم 
برنامه ریزی صحیــح از طرف طراحان مد و 
لباس ما ســعی کردیم این حق به جا بیاوریم 
 تــا جایی که توانســتیم کار ایــده ال تلفیق
بین ســنتی و مدرن و ترکیب بین شــهرهای 
شمالی و جنوبی را در طرح خودمان استفاده 

کنیم.

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با ارزیابي کیفي )فشرده(
شــرکت شــهرکهای صنعتی هرمزگان در نظر دارد اجرای پروژه ذیل را بر اساس قانون برگزاری 
مناقصات مصوب مجلس شورای اسلامی و به استناد آیین نامه راه اندازی و فعالیت سامانه تدارکات 

دولت، مصوب هیات محترم وزیران از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید .

 امور پیمانهای شرکت شهرکهای صنعتی هرمزگان

زمانبندی مناقصه :
 از کلیه مناقصه گراني که واجد شرایط فوق مي باشند دعوت مي گردد نسبت به تهیه اسناد و شرکت در مناقصه، در موعد 
مقرربه شرح ذیل اقدام نمایند.الف- تهیه اسناد مناقصه : از تاریخ 1399/07/08 لغایت 1399/07/13 تا ساعت 19:00

ب- بارگذاري اسناد مناقصه از طريق سامانه ستاد : حداکثر تا روز دوشنبه تاریخ 1399/07/28  ساعت 14:15
 * ارســال پاکت الف بصورت حضوري)مهر و لاک شده (حداکثر تا روز دوشــنبه تاریخ  99/07/28 راس ساعت 14:00

مي باشد. 
پ- بازگشايي پاكات در رديف 1: روز چهارشنبه تاریخ 99/07/30 به ترتیب ردیف هاي جدول فوق  راس ساعت 09:00 

بازگشايي پاكات در رديف 2 :  روز چهار شنبه تاریخ 99/07/30 راس ساعت 10:00
ث- محل خريد و بازگشايی پاكات مناقصه : کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه 
گران و بازگشایی پاکات از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد 
شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . ج- پاكت  الف : پاکت )الف( هم در سامانه ستاد بارگذاری و هم 
بصورت حضوری )مهر و لاک شده(تحویل دستگاه مناقصه گزار  به آدرس بندرعباس – سه راهی فرودگاه- بلوار علی ابن 
ابیطالب-روبروی هنرستان شهید رجایی- دبیر خانه شرکت شهرکهای صنعتی هرمزگان – تلفن: 076-33665351 
گردد.د- نوع تضمین شركت در فرآيند ارجاع كار پیمانكاري: بصورت ضمانتنامه معتبر بانکي یا فیش واریزی شناسه 
پرداخت 347056762257130814111439788888  و شماره شبا IR 08010000400156704018517 نزد 

بانک مرکزي ، بنام تمرکز درآمد شرکت شهرکهای صنعتی هرمزگان.
WWW.ISIPO.ir :سايت شركت

ردیف

1

2

موضوع

توسعه شبكه فشار متوسط برق 20كيلو ولت 
و روشنایي معابر شهرك صنعتي گمبرون به 

مدت 5 ماه شمسي
اجراي شبكه توزیع آب و مخزن 200متر مكعبي 

شهرك صنعتي تياب به مدت 5 ماه شمسي

مبلغ تقریبي برآورد )ریال(

21.759.983.319

25.839.353.343

مبلغ تضمين شركت 
درمناقصه)ریال(

1.090.000.000

1.300.000.000

گواهي صلاحيت

حداقل پایه 5 رشته  نيرو

حداقل پایه 5 رشته آب

شناسه آگهی : 1004189      

شرکت شهرکهای 
صنعتی هرمزگان

نوبت اول
حصروراثت

فرزند  آبتین  عباس  آقای 
ملی  بشــماره  بخشــی 
شــرح   5860172095
 99/55 به  دادخواســت 
این  از  سردشــت  شعبه 
گواهی  درخواست  شورا 
حصروراثت نموده و چنین 

توضیح داده که پسر عمویش مرحوم مراد بجاری 
فرزند مهرعلی به شــماره ملــی 5869921945 
متولــد 1310/12/01 در تاریخ 1388/04/03 که 
در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته 

ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1- عباس آب تین فرزند بخشی به شماره ملی 

  .  5860172095
  2- دادیک آب تین فرزند بخشی به شماره ملی 

.5869920221
اینک با انجام تشــریفات مقدماتی درخواست 
مزبور را در یک نوبــت به مدت یک ماه آگهی 
می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف 
یک ماه به شــورا تقدیم دارد والا گواهی صادر 

خواهد شد . 

محسن چابک  

شورای شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

» ماریا عرب نژاد « طراح لباس در گفتگو با دریا:

از مسئولین انتظار داریم در کنار هنرمندان بمانند



روابط عمومی 
نهای  شما  سالم بماند شیلات هرمزگان  ماهی و میگو  بخوريد تا  دندا

گزارش

گروه گزارش//یکصد و نود و ســومین جلسه 
شورای اسلامی شهر بندرعباس با ارائه گزارش 
عملکرد شش ماهه اول سالجاری و برنامه های 
آتی معاونت خدمات شهری با حضور موحدی 
نژاد معاون خدمات شــهری و تمامی اعضای 

شورای شهر برگزار شد.
به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور؛ 
دریا، اسلام باوقار در نطق پیش از دستور خود در 
یکصد و نود و سومین جلسه شورای اسلامی شهر 
بندرعباس، اظهار داشــت: توجه به نیروی انسانی 

شاغل در شــهرداری و تبدیل وضعیت نیروهای 
شرکتی یکی از اولویت های کاری شهرداری قرار 
گیردو شهرداری باید نیروهای شرکتی با سابقه کار 
بالا را سریعاً تبدیل وضعیت نماید و بعنوان نماینده 
مردم پیگیر حق و حقوق پرســنل شــهرداری نیز 
خواهم بود و همچنین از همه اعضای شورای شهر 

می خواهم که این موضوع را پیگیری نمایند.
رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس گفت: انتظار 
می رود پرسنل شرکتی که سابقه فعالیت چند ساله 
در شهرداری دارند و هنوز تعیین تکلیف نشده اند، 

تا پایان سالجاری تعیین وضعیت شوند.
باوقاردربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
پرداخت حق و حقوق پرســنل شرکتی شهرداری 
بیان کرد: متأسفانه دریافتی حقوق پرسنل شرکتی، 
با پرداختی توســط شــرکت پیمانکار همخوانی 
ندارد که باید شهرداری در جلسات آتی نسبت به 
این موضوع توضیحــات لازم را ارائه نماید و در 
خصوص نیروهای شهرداری با هیچ کسی تعارف 
نداریم وقول پیگیری می دهیم تا پرســنل شرکتی 
که با حجم کاری بالا در شــهرداری شــاغل به 
خدمت هستند، و حقوق دریافتی آنها با این شرایط 
اقتصادی که کفاف زندگی آنها را نمی دهد بیشتر از 
این مشکلات روحی و مالی در زندگی آنها ایجاد 

نگردد.
اســماعیل بواشــه، عضو شورای اســلامی شهر 
بندرعباس در این جلســه گفت:زمان آن رسیده 
اســت که جهت جلوگیری از سرقت در بوستانها 
که چندین سال است که مطرح می شود،راهکاری 
ارائه شود، مانند اینکه پارکهای محله ای را به مردم 
همان محله واگذار نماییــد و یا اینکه می توان از 
بالای ساختمان همجوار تجهیزات روشنایی نصب 
شود و بحث بعدی همان فرهنگ شهروندی است که 

باید وارد عمل شد.بواشه افزود: بر کار پیمانکاران 
تنظیف و فضای  سبز باید نظارت بیشتری شود که 
هم کارگران و هم پیمانکاران به حق خود برسند و 

همچنین چهره شهر زیبا بشود.
وی ادامه داد: در بحــث صنوف مزاحم و جایگاه 
ماشــین های میوه و کامیون هنوز بعد از سه سال 
اتفاقی نیفتاده است و چرا تلاشی برای تأمین زمین 

مناسب نمی شود؟ 
بواشه اظهار کرد: در تقاطع چهار راه پگاه به سمت 
بلوار امام حسین)ع( فضایی است که می توان از آن 
به عنوان بیابانی در سطح شهر بندرعباس یاد کرد 
که بسیار فضای ناامنی است و گله مند این است که 
چرا  حتما یک عضو شورا باید این موراد را تذکر 

دهد تا شهرداری رسیدگی نمایدو خود شهرداری 
نظارت و بررسی نمی کند.

وی تاکید کرد: خروجی کار شــورا و شــهرداری 
چیزی جز رضایت مردم نیست.

فاطمه جراره،عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس 
در این جلسه گفت:شــهروندان همچنان در مورد 
جمع آوری سگ های بلا صاحب نارضایتی دارند.

وی افزود: اســتفاده از  دکه ها و کیوسک ها برای 
تبلیغات شــهری در کنار پل هــای عابر پیاده و 
ایستگاه های اتوبوس چهره شهر را زشت می کند 
و بدون آنکه خدمات درســتی به شهروندان ارائه 
شــود،و بندرعباس را به شــهری تبلیغاتی تبدیل 
نموده است. جراره  تاکید کرد: کرونا با خود فرصت 
هایی نیز به دنبال داشــته که می توان با استفاده از 
آنها فضای ســبز و پارک های شهر را به سازی و 
نوسازی نماییم و حتی برای بحث اسکان مهمان ها 

برنامه ریزی نماییم.
فیصل دانش، نائب رئیس شــورای اسلامی شهر 
بندرعباس گفت: شــهرداری باید اختیاراتش رابه 
معاون اولش که معاون خدمات شهری است، بیشتر 

بدهد تا اتفاقات بهتری برای شهر بیفتد.
وی به عدم نظارت کافی بر کار پیمانکاران تنظیف 
اشــاره کرد و افزود: پیمانکاران بعضی از زباله ها 
مانند شــاخ و برگ درختان، شیشــه و یا صندلی 
شکسته را نمی برند و  مدعی می شوند که این نوع 
زباله ها نخاله محسوب میشود. که این امر نارضایتی 

شهروندان را با خود به دنبال داشته است.
دانش اذعان نمود: چرا طرح تپش متوقف شــده 
اســت؟! به این دلیل که برنامه های شهرداری قائم 
به شخص است و زمانیکه به هردلیلی شهردار ناحیه 
تغییر می کند و شــهردار جدید که اصلا این کاره 
نیست برســر کار میاد، برنامه های جدید خود را 

پیاده و پیگیری می کند که پــروژه های قبلی که 
وقت و هزینه بسیاری برای آنها صرف شده است به 

راحتی ابتر می ماند.
وی افزود: در بحث زباله عفونی نیز باید بعد از تذکر 

حتما جریمه کنید و در این موارد نباید رحم کرد.
سخنگوی شورای اسلامی شهر بندرعباس گفت: 
بابازدیــد حضوری که از ســایت های نگه داری 
ســگ های بلا صاحب داشته ام فقط حدود200-

300 قلاده ســگ وجود داشــتند که از آماریکه 
معاون خدمات شــهری ارائه می دهد حدو 1200 
قلاده کمتر اســت.بر اساس آنچه که گفته می شود 
که رها سازی هم صورت نگرفته است ،یاپیمانکار 
1200 قلاده سند سازی کرده و یا سگ ها را کشته 

است که این موضوع باید بررسی شود.
حیدری زاده رئیس کمیسیون بهداشت، سلامت و 
خدمات شهری گفت: شهرداری ها متولی ساختن 
نیستند بلکه وظیفه شهرداری نگه داری و توجه به 

خدمات شهری است.
وی افــزود: در خروجی بلوار علــی ابن ابیطالب 
ماشین های حمل میوه چهره شهر را خراب کردند 
که طبق قانون میتوانند در عمق محلات بار خود را 
به فروش برسانند و نه در بلوارها. نباید به بهانه نان 

آوری مشکلی برای شهروندان به وجود بیاوریم.
حیدری زاده با اشــاره به اینکــه وجود و کیفیت 
نظافت سرویس های بهداشــتی ارزیابی مردم از 
عملکرد یک شــهرداری در شهر های مختلف  را 
نشان می دهد،تاکید کرد:در سطح شهر بندرعباس 
500چشمه بهداشتی داریم که نیازمند یک پیمانکار 
مجزا است که تجهیز شوند و 24 ساعته در اختیار 
مردم قرار گیرد. وی افــزود: برخی مخازن زباله 
زیبنده شهر نیســت بلکه خودش یک تکه زباله 

است. که حتما باید جمع آوری و تعویض شوند.
اســماعیل موحدی نژاد معاون خدمات شــهری 
شــهرداری بندرعباس در این جلسه در خصوص 
ارائه گزارش عملکرد شش ماهه اول سال جاری و 
برنامه های آتی معاونت خدمات شهری بندرعباس 
گفت: ســه ســال پیش گزارشــی از برنامه های 
حوزه معاون خدمات شــهری ارائه دادیم.اما سوال 
اینجاســت که آیا برنامه ها بر اساس آن چیزی که 
ترسیم شده بود به ثمر نشست؟که به عنوان سیاست 
گــذار این برنامه ها باید بگویــم خیر.چراکه همه 
مسائل و معضلات، آسیب ها و مصائب شهر نیاز به 
حضور و همراهی و همکاری تمامی دستگاه های 
همکار است.وی افزود: همزمان با شیوع کرونا در 
کشور  در 7 ماه اخیر، بیشترین مشکل در شهرداری 

به حوزه خدمات شــهری وارد شد.هم اکنون  دو 
پیمانــکاران بخش تنظیف ویکــی– دو پیمانکار 
فضای سبز به موجب حجم نوسانات قیمت ارز و 
ضررهای مالی که در پی داشته است، درخواست 

اتمام کار و انصراف دارند.
 موحدی نــژاد تصریح کــرد: براســاس آنالیز 
و  مســتنداتی که از ســامانه می گیریم در این 7 
ماهه میزان تولید زباله افزایش پیدا کرده اســت و 
شهروندان در هر ساعتی از شبانه روز ممکن است 
کــه زباله ها را بیرون از منــزل و در مخازن قرار 
دهند. کــه کار کارگران حوزه تنظیف افزایش پیدا 

کرده است.
معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس ادامه 

داد: از ابتدای فروردین حقوق کارگران بر اســاس 
طرح طبقه بندی مشاغل شهرداری آنالیز شده و دو 

سال سنوات را برایشان پیش بینی کرده ایم .
وی گفت: نظارت مستمر و جدی در حوزه تنظیف 
صورت می گیرید و بنده و به اتفاق مدیران حوزه 
معاونت یک روز در هفته در هر منطقه برای ارزیابی 

و نظارت بر کار تنظیف برنامه ریزی کرده ایم.
موحدی نژاد عنــوان کرد: آلبوم پرســنلی برای 

کارگران تهیه شــده که شامل مشخصات کارگر و 
کوچه ای که موظف به تنظیف هست در آن قید شده 
است و برنامه ریزی شده است که تحت سامانه ای 

بحث حضور و غیاب کارگران را نظارت شود.
معــاون خدمات شــهری شــهرداری بندرعباس 
اذعان نمود: در بخش های زیادی ازبوســتان ها و 
پارک های  محله ای در چند ماه اخیر هزینه هایی 
صرف روشنایی معابر شده است، ولی گاهی ظرف 

مدت 45 روز تــا دوماه چیزی  نزدیک به دو الی 
سه مرتبه مجبور به بازسازی مجدد روشنایی هایی 

هستیم که به سرقت برده می شوند.
 وی ادامــه داد: در نــوار ســاحلی در حــال 

تجهیز،بهسازی و نوسازی مخازن زباله هستیم.
موحدی نژاد گفت: لایروبــی خور ها به صورت 
مستمر انجام می گیرد و بیشترین مشکل  را در خور 
گورســوزان داریم . بر اساس استعلامی که از اداره  
محیط زیست گرفته ایم، متاسفانه میزان فاضلابی که 
از طریق اداره آب و فاضلاب به خور گور سوزان 
ریخته می شود اصلا مطابق استانداردهای زیست 
محیطی نیســت و بخش زیادی از مشکلات خور 
گور ســوزان هم  به لحاظ همین پساب فاضلابی 
است که توســط اداره آب و فاضلاب درون خور 
رها می شود ضمن اینکه رها شدناین فاضلاب ها 
لایروبی خورها را با مشــکل مواجه کرده اســت 
چراکه به دلیل حجم زیاد آبــی که وارد این خور 

می شود امکان لایروبی به سختی ممکن است.
معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس عنوان 
کرد: برابر دستور العملی که وزارت کشور ابلاغ کرده 
متولی جمع آوری سگ های بلا صاحب یک ستاد 
است. و لی امروزه تمام مطالبات از ناحیه شهرداری 
طلب می شود.در سال 96 سایتی در تل سیاه تعبیه 
شده که نه کافی است و نه تاکنون تکمیل شده است 
کــه در 6 ماهه 99 به دنبال تکمیل این ســایت و 
احــداث یک کلینیک دامپزشــکی  جهت اجرای 

فرایند عقیم سازی هستیم.
وی افزود: براساس آمار حدود 1477 قلاده سگ 
در 6 ماهــه اخیر جمع آوری شــده ، ضمن اینکه 
پیمانکار مجزا برای بخش نظافت و نگه داری در 

محل سایت در نظر گرفتیم.
موحدی نــژاد گفت: به صورت مرتب از ســوی 

اداره بهداشت  و محیط زیست  تجهیزات کارگران 
پیگیری می شوند و معاینات ادواری کارگران انجام 
می گیرد و واکســن هپاتیت بی کارگران در  حال 
انجام اســت و با هماهنگی که با اداره دامپزشکی 
انجام شــده در همین چند روز اخیر واکسن ضد 
هاری برای سگ ها هم در دستور کار قرار گرفت.

معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباستصریح 
کرد: حتی گاهی ســاخت و سازهایی که با مجوز  
شروع می شوند در حین ساخت بخش عظیمی از 
پیاده روها و خیابان را اشــغال  می کنند. سه تیم  
را در ســازمان مدیریت پســماند و سه تیم را در 
سازمان مدیریت پیشگیری و رفع تخلفات شهری 
و یک تیم هم در هر ناحیه تشکیل دادیم و حکمی 
هم از دادستان مبنی برتوقیف عملیات ساختمانی 
پیمانکاران نســبت به دفع نخاله های ساختمانی 
که در ســطح معابر انجام می دهند،گرفتیم. و حتی 
حکمی برای توقیف خودروهای خاطی به منظور 
تخلیه زباله خاک و نخاله های ساختمانی در معابر 
شــهری گرفتیم. همچنین جهت ممانعت از فروش 
آبزیان به صورت دست فروشی و ساماندهی آنها 
در بازار جدید ماهی فروشــان و پلمپ انبارهای 
ضایعاتی غیر مجاز و تشکیل پرونده برای انبارهای 
ضایعاتی طبق کمیسیون بند 20 ماده55 نیز توانستیم 

ازدادستان حکم بگیریم.
وی افزود: جهت ســامانه نام گذاری معابرتامین 
اعتبار کردیم.تا ساماندهی در خصوص نام گذاری 

معابر در کل شهر بندرعباس صورت گیرد.
معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس با اشاره 
به اینکــه حدود 500 مورد کمبود مخازن زباله در 
سطح شهر وجود دارد، تاکید کرد: مخازن زباله ای 
که ســرقت می رفت کد گــذاری کردیم.بر همین 
اساس  جهت تهیه مخازن بیشتر تامین اعتبارلازم 

انجام شده است.
 موحدی نژاد  تاکید کرد: در مسیر ورودی های شهر 
ضمن اینکه اصلاحاتی صورت می گیرد به دنبال 

توسعه فضای سبز در دستور کار هستیم.
وی افزود: به دنبال توســعه ایستگاه های دریافت 
مواد بازیافتی هستیم و به دنبال اجرای طرح تبدیل 

زباله های تر به کمپوست می باشیم.
معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس تاکید 
کرد: کد گزاری وضعیت نخالــه از وضعیت زباله 
در شهر بندرعباس به مراتب بد تر است.چراکه از 
ساماندهی پیمانکاران خاک و نخاله غافل بوده ایم.
باید این آژانس های خاک ونخاله اقدام به تهیه کد 
از سازمان پسماند نمایند تا اجازه فعالیت در شهر 
بندرعباس داشته باشند.چراکه معمولا در نزدیکترین 
جاها در ورودی ویــا خروجی ها اقدام به تخلیه 

نخاله می کنند.
موحدی نژاد تصریح کرد: برنامه ساماندهی دکه ها 
از طریق سازمان مشاغل و فرآورده ای کشاورزی 
را پیگیر هســتیم.و به دنبال آن هستیم که فضای 
تبلیغات محیطی دکه به فرد ثالثی واگذار گردد که 
از این طریق ســازمان ها بتوانند کُد درآمد خود را 
حفظ نمایند. وی افزود: در مورد معضل ماشین های 
راهسازی با اداره کل راه و شهرسازی و درخواست 
زمین کردیم که اگر به نتیجه برسیم تمام ماشین های 

راه سازی را به آنجا انتقال می دهیم. 
معاون خدمات شهری شــهرداری بندرعباس در 
پایان خاطر نشان ساخت: کرونا مبحث اثر گذاری 
در بحث مدیریت شــهری بود که نمی توانســتیم 
معتادین و زباله گردها و کودکان کار را جمع آوری 
کنیم.در 6 ماه اول سال حدود345 نفر معتاد جمع 
کردیم و اکنون به دنبــال تامین اعتبار برای کمپ 

معتادین هستیم. 

مولانا مردی از جنس عرفان

یــار مرا غار مــرا عشق جگرخوار مرا
یار تویی غـــار تویی خواجه نگهدار مرا

امروز هشــتم مهر ماه بزرگداشت شاعر و عالم  دینی 
مولوی است. کمتر کسی است که نام مولانا را نشناسد. 
جلال الدین محمد بلخی معروف به مولانا، مولوی و رومی  
از مشهورترین شاعران پارسی گوی است.  نام کامل وی 
»محمد بن محمد بن حسین حسینی خطیبی بکری بلخی« 
بوده و در دوران حیات به القاب جلال الدین، خداوندگار 
و مولانا خداوندگار نامیده می شده  است. در قرن های بعد 
)ظاهــراً از قرن 9( القاب مولــوی، مولانا، مولوی رومی 
و ملای رومــی برای وی به کار رفته اســت و از برخی 
از اشــعارش تخلص او را خاموش و خَموش و خامُش 

دانسته اند. زبان مادری وی پارسی بوده است.
آثار منظوم مولوی :مثنوی: کتابی است تعلیمی و درسی در 
زمینۀ عرفان و اصول تصوف و اخلاق و معارف و مولانا 

بیشتر به خاطر همین کتاب معروف شده. 
غزلیات: این بخش از آثار مولانا به کلیات یا دیوان شمس 
معروف گشته، زیرا مولانا در پایان و مقطع بیشتر آنها به 
جای ذکر نام یا تخلص خود به نام شمس تبریزی تخلص 

کرده است. 

رباعیات: معانی و مضامین عرفانی و معنوی در این رباعیها 
دیده می شــود که با روش فکر و عبــارت بندی مولانا 
مناســبت تمام دارد ولی روی هم رفته رباعیات به پایۀ 

غزلیات و مثنوی نمی رسد.
آثار منثور مولوی :فیه ما فیه: این کتاب مجموعه تقریرات 
مولانا اســت که در مجالس خود بیان کرده و پســر او 
بهاءالدین یا یکی دیگر از مریدان یادداشــت کرده. فیه ما 
فیه در موارد کثیر با مثنوی مشابهت دارد منتهی نسبت به 
مثنوی مفهوم تر و روشن تر است زیرا این اثر نثر است و 

کنایات شعری را ندارد.
مکاتیب: این اثر به نثر اســت و مشــتمل بــر نامه ها و 

مکتوبات مولانا به معاصرین خود.
مجالس ســبعه: و آن عبارتســت از مجموعۀ مواعظ و 
مجالس مولانا یعنی سخنانی که به وجه اندرز و به طریق 

تذکیر بر سر منبر بیان فرموده است.
  این بزرگ قبل از این که شاعر باشد، از عالمان دینی بوده 
اســت .مولانا یک عالم برجسته دینی بود و نظراتش در 
حوزه دین و آیین بسیار ارزشمند است. متاسفانه ما مولانا 
را بیشــتر به عنوان شاعر معرفی کرده ایم و از پرداختن به 
سایر ابعاد شخصیتی او از جمله سیمای دینی و عرفانی  این 
انسان فرزانه و اندیشمند غافل مانده ایم. مولانا طرفداران و 
هواخواهان بسیاری داشت. به گفته مورخان وقتی مجلس 

او برگزار می شد. جمعیت چنان زیاد بود که کوچه های 
اطراف هم مالامال از دوستداران او می شد. فقیهی چنان 
برگزیده و محبوب در میانه راه زندگی با شمس تبریزی 
آشنا می شود. شمس عارفی وارسته و درویشی دوره گرد 
که با همه اطرافیان مولانا متفاوت است. او همه معادلات 
مولوی را به هم می زند . وجود خداوند، عشــق و عقل 
را با نگاهی متفاوت برای مولوی شــرح می دهد. برای 
برخی بزرگان فرهنگی نمی توان هیچ محدودیتی قائل شد، 
چراکه آثار آنان فراتر از مرزهای جغرافیایی و سیاسی به 
دیگر نقاط جهان هم راه می یابند. در باب مولانا هم چنین 
اســت، آنقدر که اغلب مولانا پژوهان جهان که سال های 
بی شــماری از عمر خود را بر سر شرح و تصحیح آثار 
او گذاشــته اند تأکید دارند که این شاعر و عارف مشهور 
قرن هفتم هجری، خالق آثاری اســت که نه تنها موفق به 
درنوردیــدن مرزهای جغرافیایی و محدودیت های زبانی 
شــده بلکه به دایره زمان و مــکان دوران زندگی اش هم 
محدود نمانده و همچنان برای مخاطبان به گونه ای است 
که گویی خالق آنها در زمان حاضر زیســته و متون نظم 
و نثر خود را برای انســان امروزی سروده و نوشته است. 
ســر انجام در یک روز پر سوز و سرد در قونیه دار فانی 
را ودا میگوید و دوست داران خود را در آن سوز و سرما 

تنها میگذارد.
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یادداشت

گروه گزارش//منازل ســاکنان محلــه خواجه عطا 
بندرعباس  فرســوده هستند و نیاز مبرم به تعمیر و 
نوسازی دارند، اما به دلیل حریم ۶0 متر دریا به آن ها 
اجازه تعمیر و بازسازی را نمی دهند و دستگاهی هم 
در این رابطه پاسخگو نیست و این حکایت عدم مجوز 

اخذ سند همچنان ادامه دارد.
مقام معظم رهبری) مدظله العالی( : 

مهم ترین مســئله نظام رسیدگی به طبقات ضعیف جامعه 
اســت و رفع فقر و محرومیت، در شمار هدفهای طراز اول 
اســت و پای بندی به اصول انقلاب، بدون مجاهدت در راه 
نجات مســتضعفان و محرومان، سخنی بی معنی و ادعایی 

پوچ است.
موضوع حریم 60 متر دریا، مسئله ای است که ساکنان محله 
خواجه عطا سال های سال است که با آن دست و پنجه نرم 
می کنند  و گویا این مشــکل ساکنان محله خواجه عطا به 
موضوع پر پیچ و خم و لاینحل تبدیل شده است و در این 
بین از سوی مسئولان متولی عزم و اراده لازم برای حل این 

مشکل ساکنان دیده نمی شود.
ســاکنان محله خواجه عطا از دیرباز تا کنون در این محله 
زندگی می کنند و منازل شان فرسوده و نیاز مبرم به تعمیر و 
بازسازی دارد و ساکنان این محله با مشکلی مواجه هستند 
به نام حریم 60 متر دریا که به دلیل این مشکل به ساکنان نه 
مجوز تعمیر و نوسازی را می دهند و نه مجوز اخذ سند و 

پیگیرهای شان هم در این باره راه گشا نبوده است.
طبق قانون از آخرین مد دریا به فاصله 60 متر، حریم تعیین 
شده و این در صورتی است حتی برخی از املاک ساکنان 
از 60 متر بیشــتر فاصله دارد ولی به آن ها اجازه تعمیر و 

بازسازی را نمی دهند.
ســئوالی که در ذهن های ساکنان تداعی می کند این است 
که اگر منازل ما به دلیلی فرســودگی و عدم اجازه تعمیر و 
نوســازی ریزش کند چه کسی یا چه دستگاهی پاسخگو 
اســت؟ آیا باید خانواده ما در زیر آوار مدفون شوند و بعد 
مسئولان اقدامی انجام دهند؟ چرا مسئولان به درخواست 

اهالی توجه ندارند؟.
»قاسمی« یکی از ساکنان این محله که منزلش فرسوده است 
در گفت وگو با خبرنگار روزنامه دریا، اظهار کرد: منازل ما 
به شدت نیاز به تعمیر و نوسازی دارد و با کوچکترین اشاره 
و خطری که خدای نکرده اتفاق بیفتد ســقف آن روی سر 
خانواده های مان فرود می ریزد، اما به دلیل حریم 60 متری 

دریا اجازه تعمیر و بازسازی را به ما نمی دهند.
 گوش شنوایی وجود ندارد

وی در ادامه افزود: در بارندگی سال گذشته به دلیل این که 
سقف خانه های مان فرسوده و از چوپ بود و نیاز به تعمیر 
و بازسازی داشــت منزل و زندگی مان در آب شناور شد 
 و کســی هم به داد ما نرسید و فریادهای ما را هیچ گوش 

شنوایی نشنید.  
 از روی فقر و اجبار در این جا زندگی می کنیم

این ســاکن محله با بیان اینکه آیا مسئولان حاضرند نیم 
ساعت خانواده های شان در این خانه های فرسوده زندگی 
کننــد؟ بیان کرد: ما از روی اجبار و فقر داریم در این خانه 
های در حال ریزش و فرســوده زندگی می کنیم، آیا این 
اســت عدالتی که مسئولان از آن دم می زنند و شعار های 
رنگین کمانی برای قشر مســتضعف در ایام و کارزارهای 

انتخاباتی می دهند.
»عزیزی« یکی دیگر از ساکنان محله در همین رابطه با ابراز 
گلایه تند و تیــز از متولیان امر به خبرنگار ما، گفت: چرا 
موضوع حریم 60 متر دریا از سوی مسئولان متولی حل و 
فصل نمی شود؟ حتما باید جسد های مان زیر آوار مدفون 

شود و بعد مسئولان باور کنند که منازل مان فرسوده و نیاز 
به تعمیر و نوسازی دارد.  

وی در ادامه افزود: منازل مان سقف هایش از چوب است 
و نیاز به تعمیر و نوســازی دارد و به ما به اجازه تعمیر و 
بازســازی را به دلیل حریم 60 متــر دریا را نمی دهند و 
نمی توانیم از تســهیلات بافت های فرسوده که به این امر 
اختصاص داده اند  استفاده کنیم و باید با ترس و دلهره زیر 

این سقف ها شب به صبح کنیم.
این ساکن محله با طرح این سوال از مسئولان که فقط همین 
منازل قشر مستضعف در حریم قرار دارد؟ یادآور شد: چرا 
بازار ماهی فروشانی که کاملا در حریم قرار داشت مجوز 
ساخت و ســاز گرفت و هیچ گونه مانعی برای آن وجود 
نداشت آیا دستان قدرت و زور با علم کردن ماده و تبصره 
ای برقرار بود ؟ چرا از این ماده و تبصره های قانونی برای 
اهالی که نسل اندر نسل در این محله ساکن هستند وجود 
ندارد و نمی توان پیدا کرد؟ آیا این یک بام و دو هوا نیست؟ 
از مســئولان امر می خواهیم که بیایند و از نزدیک مشکل 
اهالی را لمس کنند و برای آن راه و چاره ای بیندیشــند تا 

این مشکل ساکنان مرتفع شود.
 استفاده از تسهیلات بافت فرسوده 

یکی دیگر از ســاکنان محله در این بــاره می گوید: اگر 
موضوع حریم 60 متر دریا با ساز و کاری حل و فصل شود 
و به ما اجازه تعمیر و بازسازی منازل مان دهند می توانیم از 
تسهیلات بافت فرسوده که به این امر اختصاص یافته استفاده 
 کنیم هم مشکل اهالی مرتفع می شود و هم سیمای شهری 

تغییر می کند.
وی در ادامه افزود: الان بعد از گذشت سال های سال این 
مشکل همچنان پابرجا است با همه مسئولان متولی که در 
این امر نقشی دارند می خواهیم به عزمی قوی مشکل ما را 

حل و فصل کنند.

                      یعقوب رستمی/دریا

yaghob.rostami      @gmail.com22

gmail.commaryammonsef000 @

 مریم منصف/ دریا

آنچه که در یکصد و نود و سومین جلسه شورای اسلامی شهر بندرعباس گذشت

از نارضایتی در جمع آوری سگ های بلا صاحب
 تا مشکل لایروبی خورگورسوزان

دانــش: برنامه های شــهرداری 
قائم به شــخص است و زمانیکه 
به هردلیلی شهردار ناحیه تغییر 
می کند و شهردار جدید که اصلا 
این کاره نیســت برسر کار میاد، 
برنامه های جدید خــود را پیاده 
و پیگیری می کند که پروژه های 
قبلی که وقت و هزینه بســیاری 
برای آنها صرف شــده اســت به 

راحتی ابتر می ماند

,,

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

متروکه ای به اسم باشگاه ورزشی؛
 باشگاه ۵۳ ساله آرش خارج از دید مسئولان 

گروه گزارش //  باشگاه آرش، واقع در محله کوی نصر 
محله بندرعباس که در ســال 1347 احداث شده، به 
دلیل عدم وجود امکانــات تاکنون خبری از برگزاری 
کلاس ورزشی در آن نیست و مردم ساکن در آن محله 
نمی توانند هیچ استفاده ورزشی از این باشگاه داشته 

باشند. 
در هر کوچه و محله ای هستند کودکانی که همچنان با رویای 
بــه گردن آویختن مدال افتخار و بالا بردن جام قهرمانی در 
آینده بر روی زمین خاکی اطراف کوچه و محله شان فوتبال 
بــازی می کنند، کودکانی که در قلب قطب اقتصاد کشــور 
زانوهایشــان از شدت برخورد به کلوخ ها کبود می شود اما 
همچنان برای به واقعیت تبدیل کردن رویاهایشان می جنگند.

کودکانی که صبح زود به امید بازی در یک باشگاه و شوت 
کــردن توپ در دروازه، تیرک های چوبی بر زمین می کوبند 
و سنگ های سنگین را دوطرف زمین خاکی قرار می دهند 
تا برای خود رویای بازی در باشــگاه را به واقعیت شیرین 
تبدیل کنند.کلنگ احداث یک باشگاه ورزشی در محله نصر 

که بر زمین خورد کودکان ســر از پا نمی شناختند و همگی 
خوشــحال بودند که بالاخره می توانند در یک باشگاه پا به 
توپ شــوند و انرژی خود را تخلیه کنند و استعداد خود را 
بروز دهند اما آن کودکان اکنون موهایشــان سفید شده و به 
دوران سالمندی رسیده اند اما هنوز خبری از فعالیت ورزشی 

در این باشگاه حدودا 50 ساله نیست. 
این باشگاه ورزشی که سن و سالی از آن گذشته، آرش نام 
دارد، باشگاهی که روزی دلخوشی بچه های کوی نصر بود 

و حالا متروکه ای است که خاک از سر و رویش می بارد.
شــهروند هرمزگانی، ســاکن در کوی نصر در گفت وگو با 
خبرنگار تسنیم، اظهار کرد: متاسفانه این باشگاه که سالیان 
زیادی در این محله قرار دارد، بدون امکانات است و جوانان 

این منطقه نمی توانند در آن به ورزش بپردازند.
این شــهروند ادامه داد: تپه هــای بزرگی از خاک در داخل 
حیاط تشکیل شــده که امکان بازی در این زمین را برای 
کودکان و جوانان سخت می کند.وی گفت: از زمانی که پدرم 
16 سال سن داشته تا اکنون که بیشتر از 68 سال دارد، هنوز 

با همان رویای بازی در این زمین فوتبال گاهی با حسرت 
به این باشگاه نگاه می کند.این شهروند ساکن محله کوی نصر 
اظهار کرد: جوانان این محله علاقه زیادی به ورزش دارند، 
اما متاسفانه امکانات لازم برای ورزش جوانان در این منطقه 
وجود ندارد.وی بیــان کرد: بعضی اوقات جوانان که جایی 
برای تخلیه هیجانات و تفریح ندارند، متاســفانه با موتور 
حرکات خطرناکی را در کوچه های محله انجام می دهند، که 

امکان به خطر افتادن جان آنها و سایرین وجود دارد.
شهروند بندرعباســی ادامه داد: اگرمسئولان حداقل سر و 
سامانی به این باشگاه می دادند، کودکان و نوجوانان این محله 
مجبور نبودند در زمیــن خاکی که در کنار جوی فاضلاب 
در کوچه قرار دارند، بازی کنند. وی خاطر نشــان کرد: این 
زمین همچون سال های قبل فقط دیوار آجرنمایی دارند که 
تابلوی کاشی کاری شده بر آن نصب شده که در اولین نگاه 
شــاید باشگاه قابل قبولی به نظر برســد اما در واقع درون 
زمین تپه هایی از خاک است که درختچه ها بر روی آن سبز 

شده اند.

تعمیر و نوسازی منازل محله خواجه عطا
 در بنُ بست حریم ۶۰ متر دریا
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»مرکز مردم شناسی خلیج فارس« در قشم افتتاح شد
 زهرا غفوری ســرویس شهرســتان // »مرکز مردم شناســی و میراث 
ناملموس خلیج فارس« به عنوان یکی از پروژه های شــاخص کشور، به 
صورت ویدئوکنفرانس توســط وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی کشور در منطقه آزاد قشم افتتاح شد.به گزارش خبرنگار دریا ، »مرکز 
مردم شناسی و میراث ناملموس خلیج فارس« یکی از پروژه های شاخص 
کشور که منطبق بر استانداردهای سازمان جهانی گردشگری UNWTO شکل 
گرفته و به تایید مراجع رسمی رسیده است، به صورت ویدئوکنفرانسی توسط 
علی اصغر مونسان، وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی کشور 
افتتاح شد.این مرکز واقع در روستای سلخ جزیره قشم با همکاری سازمان 
منطقه آزاد قشم و دهیاری ســلخ برای معرفی و حفظ میراث ناملموس و 
ارایه اطلاعات مردم شناسی به گردشگران به بهره برداری رسید.«مرکز مردم 
شناسی و میراث ناملموس خلیج فارس« با نمایش آثاری همچون ظروف 
و ادوات صید و صیادی، ادوات موســیقی، پوشاک و البسه و ... که توسط 
نیاکان ما در این جزیره مورد مصرف داشته اند و دارند، قصد دارد تاریخچه 
ای ماندگار برای آیندگان و گردشگران برجای گذارد.علیرضا امری کاظمی، 
مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی سازمان منطقه آزاد قشم 
نیز به نمایندگی از این ســازمان در کنار مردم و معتمدین روستای سلخ در 

محل پروژه در مراسم افتتاحیه مذکور مشارکت داشت.

مدیر آموزش و پرورش قشم:
آرامش امروز را مدیون خون شهدا هستیم

 زهرا غفوری سرویس شهرستان // به مناسبت هفته دفاع مقدس جلسه 
معاونین و مربیان پرورشــی مدارس با حضــور مدیر آموزش و پرورش 
شهرســتان قشم ، فرمانده سپاه پاســداران، معاون پرورشی وتربیت بدنی 
،مسؤول کانون بسیج فرهنگیان و مسؤول کانون بسیج دانش آموزی در سالن 
کنفرانس برگزار شد، با گرامیداشت یاد حضرت امام خمینی )ره( و راست 
قامتان جاودانه تاریخ انقلاب و هشــت سال دفاع مقدس، شهیدان عزت 
آفرین که با ایثار جان خویش زمینه تحقق اهداف عالی اسلام ناب محمدی 
را فراهم کردند. به گزارش خبرنگار دریا ؛  بهرام پور اشرف مدیر آموزش 
و پرورش قشم در این نشست که به مناسبت هفته دفاع مقدس برگزار شد  
ضمن خوش آمدگویی به حاضرین در جلسه گفت: تعلیم آموزه های دینی 
به دانش آموزان به گونه ای که مبتنی بر ویژگیهای جسمی و رشدی باشد 
و نیاز روحی و روانی آنها را تامین نماید ضروری اســت.وی  گفت:امنیت 
و آسایش امروزمان را مدیون و مقروض خون شهیدان و ایثارگران هستیم 
و یکی دیگر از عبرت های دفاع مقدس مقاومت است و آنچیزی که ما را 
در این چهل ســال پیش بردیم، تفکر مقاومت و ایستادگی بر روی ارزش 
هاســت .چرا که ما اهل مقاومت هستیم و در پوست و گوشت ما رسوخ 
کرده است.مدیر آموزش وپرورش افزود: یکی از فواید این جنگ، پرورش 
یکسری انســان های واقعی بود. فایده دوم آن، بیمه کردن کشور است؛ تا 
جائــی که هم اکنون بزرگترین قدرت های دنیا هم جرأت تعرض به ایران 
را ندارند. سومین فایده آن، بهره گیری فوق العاده از سمبل های خاص می 
باشد که در دفاع مقدس بارها تکرار شده است.وی افزود رسالت ما در این 
برهه از زمان ایجاب می کند تا نســلی بالنده؛ خلاق و پویا تحویل جامعه 
دهیم چون کودکان و نوجوانان آینه تمام نما و عملی رفتارهای ما هستند.

سرهنگ سالاری نیز در این جلسه  با اشاره به اهمیت هفته دفاع مقدس و 
زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا، گفت: امروز اگر شاهد صدور فرهنگ 
انقلاب به دنیا هســتیم به خاطر ایثار و فداکاری مردم در طول هشت سال 
دفاع مقدس و حضورشــان در تمام صحنه های انقلاب است.در پایان این 
جلســه از رزمندگان ایثار گران وخانواده شهید دانش اموز حسن ذاکری 

تجلیل به عمل آمد.

فرماندار  بندرخمیر تاکید کرد 
ضرورت تسریع در تکمیل پروژه کمربندی بندر خمیر 

 امین درساره سرویس شهرستان // میرهاشم خواستار گفت: روند اجرای 
پروژه کمربندی بندرخمیر به کنــدی پیش می رود مجریان طرح به دنبال 
سرعت  بخشــی در روند اجرای این پروژه باشند.به گزارش خبرنگار دریا 
؛ فرمانداربندرخمیر در جلســه هماهنگی رفع معارضات پروژه کمربندی 
بندرخمیرکه با حضور معاونین دفتر فنی اســتانداری هرمــزگان و راه و 
شهرسازی استان، شــهردار بندرخمیر، مدیر اداره برق، نمایندگان سیمان 
هرمزگان و پیمانکاران طرح برگزار شد، اظهار کرد: اگرچه پیمانکار پروژه 
هم اکنون درحال فعالیت هستند اما روند اجرای پروژه بایستی شتاب بیشتری 
به خود گیرد.وی در ادامه با تاکید بر تسریع در روند رفع معارضات موجود 
در طرح گفت:رفع معارضات از قبیل جابجایی شبکه برق و خط لوله گاز در 
مسیر نیازمند همکاری و تعامل همه دستگاه های مربوطه است و باید این 
معارضات ظرف یکماه آینده برطرف شود.فرمانداربندر خمیر همچنین بیان 
کرد:این بلوار با ۳.۵ کیلومتر طول جزو پروژه های ملی محســوب شده که 

بایستی تا دهه فجر سال جاری به بهره برداری برسد.
افتتاحیه دوره آموزشی بلد محلی در بستک 

 ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // به مناسبت هفته گردشگری، 
افتتاحیه دوره آموزشی بلد محلی در روستای کوخرد بستک برگزار شد.به 
گزارش خبرنگار دریا ، گردشــگری و صنایع دستی هرمزگان، ماشاء الله 
خنجی رئیس میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با اشاره به اینکه 
شهرستان بستک دارای بیشترین آثار ثبت شده ملی در استان است، گفت: 
تمام تلاش خود را برای معرفی شهرستان بستک انجام می دهیم و اماکن 
تاریخی و جاذبه های گردشگری این شهرستان تاریخی را با کمک مردم به 
گردشگران معرفی خواهیم کرد.او با اشاره به اینکه دوره آموزشی بلد محلی 
به صورت مجازی برگزار می شــود، افزود: »شرکت کنندگان در این دوره 
آموزشی با ســرفصل های فنون و مهارت های تور، اکوتوریسم و توسعه 
پایدار، کمک های اولیه، اکوسیستم و... آشنا می شوند.«خنجی تاکید کرد: 
به شرکت کنندگانی که آزمون را با موفقیت طی کنند گواهینامه پایان دوره 
از سوی اداره کل میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی اعطا می شود. 
در پایان مراســم افتتاحیه شرکت کنندگان اقدام به پاکسازی محوطه  بنای 

تاریخی دوگنبدان کردند. 

زنگ ایثار و مقاومت در بندر خمیر نواخته شد
 امین درساره ســرویس شهرستان // حجت الاسلام والمسلمین شعیب 
صالحی امام جمعه شهرستان بندر خمیر در  مراسم زنگ ایثار و مقاومت در 
یکی از مدارس  بندر خمیر ، اظهار داشــت: فرارسیدن سالگرد هشت سال 
دفاع مقدس بهترین فرصت برای معرفی مجاهدت ها و از خود گذشــتگی 
هایی رزمندگان اسلام در این دوران به نسل جوان و نوجوان است.به گزارش 
خبرنــگار دریا ؛ وی افزود: باید بتوان ایــن مجاهدت ها را به روش های 
مختلف و البته جذاب که مرتبط با رده سنی دانش آموزان باشد به نسل جدید 
معرفی کرد تا بدین وسیله دانش آموزان شهدا را به عنوان الگوی زندگی خود 
بشناسند و برگزینند.در ادامه وی افزود یکی از راهبردی ترین نقاط قوت در 
دفاع مقدس این بود که مرحوم امام خمینی ره به جوانان و نوجوانان اعتماد 
کامل داشت . امروز هم عرصه علم به عنوان یکی از مهم ترین شاخصه های 

مقاومت بر دوش جوانان و نوجوانان انقلابی می باشد .

خبری

شهرستان

حمله به کندوهای طبیعی زنبور عسل به وسیله آتش باعث انقراض نسل آنان
 و آتش سوزی درختان می گردد

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

مسجد ملک بن عباس ار آثار تاریخی بندرلنگه

گروه گزارش//بندرلنگه از بنادر مهم و تاریخی 
خلیج فارس در استان هرمزگان است که با 
توجه به قدمت تاریخی آن دارای آثار تاریخی 
متعدد می باشد. این آثار تاریخی نقش مهمی 
در گردشــگری فرهنگی بندرلنگه داشته و 
دارند. برخی از آثار تاریخی، بندر لنگه آثار 
تاریخی مذهبی می باشند که مسجد ملک بن 
عباس بندرلنگه یکی از این موارد می باشد. 
گردشگرانی که به بندرلنگه سفر می کنند، 
توجه ویژه ای به این مسجد تاریخی دارند. 
بیشــتر مکتوباتی که در مورد بندرلنگه به 
رشــته تحریر در آمده است در مورد این اثر 
تاریخی با مناره کچ و ماندگار آن و ستون ها 
مستحکم و عریض آن مطالبی را آورده اند. 
از ویژگی های خوب این مسجد این است که 
در حال حاضر هم به خوبی حفاظت می گردد 
و اگر هماهنگی لازم صورت گیرد می توان از 
آن بازدید نمود. معمولا در افواه عمومی این 
مســجد را بن عباس هم می گویند و یادگار 
معماری مذهبــی ایرانی در دوران قاجار می 
باشد که منطبق با اقلیم بنادر ایران ساخته 
بخاطر سفرهای  از چوب  اســتفاده  و  شده 
هندوستان  به  بندرلنگه  دریانوردان  دریایی 
و آوردن چوب توسط تجار بندرلنگه از هند 
در این مسجد به خوبی صورت گرفته است. 
بندرلنگه در دوره قاجار بخاطر صید مروارید 
و ســفرهای دریایی که از این بندر به بنادر 
هند و آفریقا صورت می گرفت، دارای تجار 
معروفی بوده است که ابن عباس سازنده این 
مســجد هم ار تجار معروف بندرلنگه بوده و 
خاندان بن عباس هم تاجر بودند. این نوشتار 
اسلامی  فرهنگی شورای  با حمایت های  که 
شــهر بندرلنگه و شهردار فرهنگ دوست و 
پر تلاش این شــهر جناب آقای دکتر فرزاد 
حسین زاده به رشــته تحریر در می آید در 
نظر دارد به بررسی مسجد تاریخی ملک بن 
عباس در بندرلنگه پرداخته و نشان دهد که 
این مســجد دارای چه ویژگی های معماری 
می باشــد. علاوه بر آن این مسجد تاریخی 
چه نقشی در گردشگری فرهنگی بندرلنگه 

می تواند داشته باشد.  
بندرلنگه از دوره صفویه به بعد گسترش کالبدی 
پیدا نموده و در دوره قاجار از بنادر معروف خلیج 
فارس و عروس بنادر خلیج فارس بوده اســت. 
بناهای  عام المنفعه مهمی در دوره قاجار توسط 
تجار معروف این بندر ساخته شد که مسجد بن 

عباس یکی از همین بناهای تاریخی اســت. این 
مسجد به دستور حاج محمد بن عباس بحرینی 
برای ســیدمحمد عالم ساخته شد. این مسجد به 
جای مسجدی قدیمی تر در همان مکان ساخته 
شده، بنای مسجد از دوره صفویه و مسجد کنونی 
متعلق به دوره قاجاریه است. مناره این مسجد در 
سال ۱۲۳۷ شمسی بنا گردید.  این بنا  شبستانی 
بــزرگ با طاق های کلیل و گچ  بری های زیبا و 
یک مناره جالب و منحصر به فرد دارد. همچنین 
منبر مسجد از نقاشی و گچبری خاصی برخوردار 
اســت. این مسجد در تاریخ ۱۷ خرداد ۱۳۵۴ با 
شماره ۱۰۶۳ در فهرست آثار ملی ایران به ثبت 
رسیده است. ابن عباس از تجار معروف بندرلنگه 
بود و برای ساختن مسجد و مناره آن استادی به 
نام حاج محمد را از نجف آوردند. مناره و شبستان 
این مسجد از نظر قدمت ساختمان با سایر بناهای 
تاریخی شهر یکسان نیست و سبک معماری آن 
ویژگی منحصر به فردی دارد. مناره  مســجد که 
۲۲ متر طول و سه و نیم متر قطر دارد، از لحاظ 
سبک ساختمان با دیگر مناره  های ایرانی متفاوت 
است. طرح معماری بالای گلدسته آن ترکیبی از 
طرح های معماری هندی و ایرانی است و به شکل 
مارپیچ و مانند مار حلقه شده ای سر برافراشته و 
در بالای گنبد و بر انتهای گلدســته قرار گرفته 
است. این مناره که سه و نیم متر قطر ، در جنوب 
شرقی مســجد ملک بن عباس بنا شده است و 
پلکان مارپیچ آن با ۴۷ پله و ارتفاع تقریبی ۳۵ 
سانتی متر برای هر پله شما را به بالا هدایت می 
کند. گذر این این پلــه و رفتن به بخش فوقانی 
مناره نگاه هر گردشگری را به خود جلب نموده و 
منطره زیبایی از دریا و بافت قدیم و محله بحرینی 
و دیگر محلات از این مناره قابل دیدن می باشد. 
وجود شبســتان در این مسجد نشان می دهد که 
در مساجد بزرگ و قدیمی جنوب ایران، همانند 
سراسر ایران، شبســتان نقش مهمی داشته  و از 
اجزای لایتجزای مسجد و معماری سنتی ایرانی 
بوده است. حتی در مناطقی ساحلی جنوب ایران 
که برودت هوا هم زیاد نبوده، ساخت شبستان در 

مساجد معمول بود.
در ساخت مسجد بن عباس هنر معماری ایرانی 
و معماری تلفیقی موج می زند و این مسجد یک 
نماد معماری ایرانی اســلامی در جنوب ایران و 
مناطق خلیج فارس می باشد. سازنده این مسجد 
به گونه ای مسجد را بنا نموده که برای سال های 
متمادی ماندگار باشــد و بــه همین دلیل تلاش 
نموده از ســتون های پهن و کوتاه استفاده نماید. 
مناره این مسجد همواره برای گردشگران فرهنگی 
جذابیت خاصی دارد. زیرا  ساختمان این مناره و 
محوطه آن با پنجره  های مشبک و  به شیوه جالبی 

چوب ســازی شده اســت. کنده  کاری های روی 
چوب به صورت قوس هــای تزئینی و نماهای 
رواقی است. شبکه های چوبی تحتانی آن مشبک 
)منطبق بر ترکیب های کثیرالاضلاع هندسی( و از 
چوب است. سبک درسازی آن ایرانی است. بقیه 
گلدسته یعنی ستون استوانه ای شکل و تزئینات 
آجرکاری و گچ بری و ستون ســازی زیر مأذنه 
دارای نقش و ســبک دوران قاجــار و متأثر از 
ســبک معماری و تزئیناتی دوران صفوی است. 
معماری دوره قاجار در بسیاری دیگر از مساجد 
جنــوب ایران هم نمــود دارد. در معماری دوره 
قاجار گچ بری های خوبی در معماری سنتی شکل 
گرفته است و هنوز هم می شود آثار این گچ بری 
هــا را با توجه به گذر نه چنــدان زیاد زمان در 
بسیاری از بناهای تاریخی دید. گچ بری شبستان 
و ایوان مسجد بن عباس هم در نوع خود جالب 
توجه است و ترکیبی از قالب گیری و قطعات گل 
و بوته است،   و نماسازی آن گچی است. هنوز هم 
گردشگران فرهنگی می توانند از دیدن گچ بری ها 
و ســبک معماری ایرانی این بنا به سئوالاتی که 
در ژرفای ذهنشان راجع به معماری قاجاری در 

جنوب ایران است، پاسخ دهند.
 وجود ستون های متعدد در شبستان این مسجد 
نگاه هر گردشــگر فرهنگی را بــه خود جلب 
می کند. شبستان مسجد دارای یک ردیف ستون 
است که ۶ عدد از ستون ها در داخل و ۲ ستون 
در دو جانب قرار دارد، پا ســتون ها مســتطیل 
شــکل و به ابعاد ۹۵ در ۹۵ سانتی متر و ارتفاع 
۲ متــر که با آجرهای قالبی از گچ با نقوش زیبا 
تزئین شده است. ایوان مسجد نیز دارای ۶ ستون 
اســت و ۲ درگاه در دو سوی ایوان وجود دارد. 
این مسجد یک ایوانی می باشــد و ایوان آن با 
قوس ها و طاق های دو ابروی اســت و وجود 
پنجره های متعدد در ایــن بنا برای برودت هوا 
بوده اســت و در مساجد قدیمی جنوب ایران به 
دلیل گرمای هوا، در سه طرف مساجد پنجره های 
چوبی بزرگ و کوچک به کار می گذاشتند تا باد 
از هر سو بوزد به داخل مسجد پیچیده و فضای 
خنکی را برای نمازگزاران ایجاد نماید. به نظر می 
رســد نمامی بخش های این بنای تاریخی برای 
گردشگران فرهنگی و سایر گردشگران جالب و 
جذاب است و می توانند ساعت ها در این مسجد 
به بررســی ویژگی های معماری، گچ بری ها، 
ستون ها و غیره پرداخته و به مناره کچ این مسجد 
که ماندگار مانده نیز توجه ویژه داشته باشند. با 
توجه به مرطوب بودن آب و هوای بندرلنگه، این 
بنای تاریخی نیز در بســتر زمان نیاز به مرمت 

داشته است. 
به گزارش خبرنگار باشگاه خبرنگاران بندرعباس 

عباس نوروزي در تیرماه ۱۳۹۱ پس از توصیف 
اهمیت این بنای تاریخی راجع به مرمت مسجد 
بن عباس عنوان نمود که مرحله نخســت مرمت 
این مســجد با ۹۰۰ میلیون ریال اعتبار از محل 
اعتبارات ملي مرمت مســاجد تاریخي از هفته 
گذشته آغاز شده اســت.  وی تصریح کرد: در 
این مرحله ۷۰ درصد کف  شبســتان به وسعت 
۲۰۰ متر مربع نوسازی شده است و اندود گچ در 
نماي بیروني و بخشي از نماي داخلي شبستان در 
حال انجام اســت.  معاون میراث فرهنگي استان 
هرمزگان بیان داشــت که از مشخصه هاي بارز 
این مســجد تاریخي تک مناره اي بودن آن است 
که کاشي کاري شده ۲۲ متر ارتفاع دارد. نوروزی 
افزود: مســجد ملک  بن عباس در فهرست آثار 
ملي ثبت شده است. وی تصریح کرد: قدمت این 
مسجد که به سیصد سال پیش می رسد، یک بار 
در زمان قاجار مرمت شده است.)عباس نوروزی، 
۱۳۹۱( به نظر می رسد در حال حاضر مسجد بن 

عباس بندرلنگه در کنار خانه فکری، ساختمان 
بلدیه قدیم و سایر بناهای تاریخی بندرلنگه می 
تواند نقش خوبی در جذب گردشــگر و به ویژه 
گردشگر فرهنگی به بندر لنگه به ویژه در فصول 
سرد سال و عید نوروز داشته باشد. زیرا این بنای 
تاریخی دارای ویژگی هــای منحصر به فردی 
است که هر گوشه ای از آن می تواند مورد توجه 
گردشــگران باشد. معرفی بیشتر این اثر تاریخی 
مذهبی می تواند در شناخت بیشتر این بنا برای 
گردشــگران موثر بوده و هر ســاله گردشگران 
داخلــی و خارجی از آن بازدید نمایند. در حال 
حاضر نیز می توان بــا هماهنگی های صورت 
گرفته از این بنای تاریخی دیدن نموده و بیشــتر 
به جذابیت های آن پرداخته شود. در نوشتار آتی 
تلاش می گردد گوشــه های دیگری از جذابیت 
های این اثر تاریخی در بندرلنگه مورد واکاوی 

قرار گیرد.  

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شرکت حفاری معدنی تاسیساتی صدر آب کویر یزد با مسئولیت محدود به شماره ثبت 896 و شناسه ملی 
10861579094 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ  1398/03/12 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ماده 
اساسنامه بشرح ذیل اصلاح گردید ماده 15: حق امضاء کلیه اسناد مالی و اوراق رسمی و بهادار تعهد آور از قبیل چک، 
سفته، بروات و عقود اسلامی با امضاء منفرد آقای نادر اخوان تفتی به عنوان رئیس هیئت مدیره همراه با مهر شرکت و کلیه 
اوراق عادی و مکاتبات اداری و قراردادهای حفاری با امضاء آقای نادر اخوان تفتی به عنوان رئیس هیئت مدیره و آقای 
محمدحسین کاظم زاده به عنوان مدیر عامل همراه با مهر شرکت معتبر می باشد و درصورت هرگونه تغییر در خصوص 
تعیین دارندگان و وضعیت حق امضا توسط هیئت مدیره مشخص خواهد شد 2-موارد ذیل به موضوع شرکت الحاق 

وماده مربوط در اساسنامه به شرح ذیل اصلاح گردید:حفاری،آبرسانی و تاسیسات، انجام کلیه امور مرتبط به حفاری و اکتشاف و استخراج و خردایش 
و دانه بندی و فرآوری موادمعدنی و حفاری های انفجاری و باطله برداری و کانه آرایی وصادرات و واردات و خرید وفروش مواد خام ضمنا انجام 

تمام فعالیتها پس از اخذ مجوزهای لازم.شناسه آگهی: 1002578
 اداره كل ثبت اسناد و املاک استان يزد اداره ثبت شركت ها و موسسات غیرتجاری يزد 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات موسسه ایمن پردازش ایساتیس به شماره ثبت 827 و شناسه ملی 10861883190 به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومی فوق العاده مورخ1398/10/02 بنا به تائیدیه شماره3945/4/131/130 مورخ1398/10/07 پلیس پیشگیری 
استان یزد آقای محمدحسن صیادی به شماره ملی 5529733336 باپرداخت 638.300.000 ریال به صندوق مؤسسه 
سهم الشرکه خود را به651.300.000ریال افزایش داد -آقای حسین حکمت نیا به شماره ملی 5529467970 باپرداخت 
196.400.000 ریال به صندوق مؤسسه سهم الشرکه خود را به200.400.000ریال افزایش داد. - آقای غلامحسین 
خود  الشرکه  سهم  مؤسسه  صندوق  به  ریال  باپرداخت 49.100.000  ملی 5529728227  شماره  به  نیری  دهقان 
رابه50.100.000ریال افزایش داد.- آقای علی اصغر احرام پوش به شماره ملی 2529169241 باپرداخت 49.100.000 

ریال به صندوق مؤسسه سهم الشرکه خود را به50.100.000ریال افزایش داد. - آقای سید علی محمد مصطفوی یزدی به شماره ملی 4432130652 
باپرداخت 49.100.000 ریال به صندوق مؤسسه سهم الشرکه خود را به50.100.000ریال افزایش داد. درنتیجه سرمایه موسسه از 20.000.000ریال 
به1.002.000.000ریال افزایش یافت وماد مربوطه دراساسنامه بشرح مذکور اصلاح گردید. اسامی شرکاء و میزان سهم الشرکه -آقای محمدحسن 
صیادی دارای مبلغ651.300.000ریال سهم الشرکه -آقای حسین حکمت نیا دارای مبلغ200.400.000ریال سهم الشرکه -آقای غلامحسین دهقان 
نیری دارای مبلغ50.100.000ریال سهم الشرکه -آقای علی اصغر احرام پوش دارای مبلغ50.100.000ریال سهم الشرکه -آقای سید علی محمد 

مصطفوی یزدی دارای مبلغ50.100.000ریال سهم الشرکه .شناسه آگهی: 1002580
اداره كل ثبت اسناد و املاک استان يزد اداره ثبت شركت ها و موسسات غیرتجاری يزد 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات
گهی تغییرات شرکت تعاونی تلاشگران زرین بافق به شماره ثبت578وشناسه ملی10860408752به استنادصورتجلسه 
هیئت مدیره مورخ1397/09/27 تصمیمات ذیل اتخاذ شد:آقای نصرالله تشکری به سمت رئیس هیئت مدیره وخانم 
سکینه رایگان به سمت نائب رئیس هیئت مدیره وآقای جابر تشکری به سمت مدیرعامل ومنشی هیأت مدیره هریک 
برای مدت سه سال انتخاب شدندوحق امضاکلیه قراردادها و اسناد رسمی و تعهد آور بانکی از قبیل چک . سفته. برات و 
اوراق بهادار با امضای جابر تشکری مدیرعامل و نصرالله تشکری رئیس هئیت مدیره ودرغیاب رئیس هئیت مدیره توام با 
امضای سکینه رایگان نائب رئیس هئیت مدیره مهر تعاونی دارای اعتبار است و اوراق عادی و نامه ها با امضای مدیرعامل 

و در غیاب وی با امضاء رئیس هئیت مدیره و مهر تعاونی معتبر خواهد بود. شناسه آگهی: 1002586
اداره كل ثبت اسناد و املاک استان يزد مرجع ثبت شركت ها و موسسات غیرتجاری بافق  

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات
ملی10860408752به  ثبت578وشناسه  شماره  به  بافق  زرین  تلاشگران  تعاونی  شرکت  تغییرات  آگهی 
شماره  به  برابرتاییدیه  مورخ1397/09/27  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع  استنادصورتجلسه 
شد:اعضا  اتخاذ  ذیل  تصمیمات  بافق  شهرستان  اجتماعی  کارورفاه  تعاون  اداره  23/4521مورخ1397/10/04 
هیئت مدیره به قرارذیل بمدت سه سال انتخاب گردیدند:جابرتشکری به کدملی4470037699ونصرالله تشکری 
به کدملی4479637184وسکینه رایگان به کدملی4479755187به سمت اعضاء اصلی هیأت مدیره ومرضیه 
البدل  علی  اعضای  سمت  کدملی4470059277به  به  تشکری  کدملی4470042463ورقیه  به  شاطرحسینی 
هیأت مدیره وسیدعلی بهشتی زاده به کدملی4479643656به سمت بازرس اصلی وعلی محمدی نسب به 

کدملی3051936499به سمت بازرس علی البدل تعاونی برای مدت یک سال مالی انتخاب شدند.شناسه آگهی: 1002589
 اداره كل ثبت اسناد و املاک استان يزد مرجع ثبت شركت ها و موسسات غیرتجاری بافق 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات
ملی10860408752به  ثبت578وشناسه  شماره  به  بافق  زرین  تلاشگران  تعاونی  شرکت  تغییرات  آگهی 
استنادصورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ1397/09/27 اساسنامه جدید مشتمل بر52ماده و27تبصره 

جایگزین اساسنامه قبلی گردید.شناسه آگهی: 1002583
 اداره كل ثبت اسناد و املاک استان يزد مرجع ثبت شركت ها و موسسات غیرتجاری بافق

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی حصروراثت  
خانم گنج خاتون زراعت کار فرزند اکبر بشــماره ملی 5869751039 شــرح دادخواست به کلاسه 99/65 سردشت از 
این شــورا درخواســت گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که مادرش مرحومه درملک زراعت کار فرزند 
عباس بشماره ملی 5869693896 متولد 1315/10/01 که در تاریخ 1394/09/21 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت 
ایزدی پیوســته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر اســت به: )1(- گنج خاتون زراعت کار فرزند اکبر بشــماره ملی 
5869751039 )2(- محمد زراعت کار فرزند اکبر بشماره ملی 5869693926 )3(- حسن زراعت کار فرزند اکبر بشماره 

ملی 5869693934 )4(- جمالی زراعت کار فرزند اکبر بشماره ملی 5869693942
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکس اعتراضی دارد و یا وصیت نامه از متوفی 

نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد-محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصروراثت  
خانم کلثوم پری زاده فرزند سالمی بشماره ملی 5869721164 شرح دادخواست به کلاسه 99/63 سردشت از این شورا 
درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که دخترش مرحوم فاطمه ارجمند فرزند علی بشماره ملی 
5860175825 متولد 1385/04/25 که در تاریخ 1392/07/05 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته ورثه 
حین الفوت آن مرحوم منحصر است:)1(- کلثوم پری زاده فرزند سالمی بشماره ملی 5869721164 )2(- علی ارجمندی 

فرزند ابراهیم بشماره ملی 5869639808
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکس اعتراضی دارد 
و یا وصیت نامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.

مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد-محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران



طالع بینی
فروردین :

امروز شما می توانید به خود بقبولانید که روابط 
دوســتانه خیلی خوبی دارید. حتی اگر بدانید 
مســائل پیچیده ای وجود دارد که نیاز به توجه 
و حل شــدن دارند، با این حال ترجیح می دهید فعلًا به جای 
حل کردن این مســائل از حقایق فاصله بگیرید. نگاه کردن به 
توانایی های ناشناخته دیگران کار بدی نیست، اما نباید جایگزین 

حقایقی بشود که درست جلوی چشمتان قرار دارد!
 اردیبهشت :

امروز احساسات شدید شــما تبدیل به آگاهی 
شــده اند، اما هنوز با دیگران احســاس راحتی 
نمی کنید. شــما ترجیح می دهید سرتان خلوت تر باشد، اما این 
خواسته های جدید شما می تواند زندگی تان را از این رو به آن 
رو کند. باوجود اینکه شما برای ابراز کردن احساسات تان وقت 
کافی دارید که دنبال کلمات مناسب بگردید، ولی باز هم دیگران 
منظور شما را بد متوجه می شوند. فکر نکنید که آنها شما را درک 
نمی کنند. شما باید زمانی را برای فکر کردن به چیزهایی که تا 

بحال فکر می کردید آنها را خوب می شناختید اختصاص دهید.

 خرداد :
امروز روز خیال پردازی و شعر گفتن است!! اما 
حالا که عطارد روابط شما را آشفته می کند، شاید 
وقــت خیلی خوبی برای گرفتن یک پیغام ویژه 
نباشد. خیالات شــما فراتر از زمان خود حرکت می کنند و تا 
موقعی که نخواسته اید افکار خود را وارد زندگی واقعی کنید، آنها 
می توانند دوست داشتنی باشند. اگر شما می خواهید حرف مهمی  

بزنید، سعی کنید تا فردا که ماه کامل می شود صبر کنید.
 تیر :

امروز شــما نمی توانید به راحتی ساعتی از روز 
را خالی نگه دارید، چرا که دائماً به کارهایی که 
می خواهید انجام دهید فکر می کنید. با وجود اینکه شما می توانید 
یک روز ایده آل را در ذهنتان مجســم کنید، ظاهراً چیزی شما 
را از داشتن چنین روزی محروم می کند. به جای ناراحت شدن 
به خاطر کارهایی که قادر به انجام دادنشــان نیستید، به خاطر 

کارهایی که می توانید انجام دهید شکرگزار باشید.
 مرداد :

مثل اینکه شما در رویا سیر می کنید، یعنی جایی 
که همه چیز همان طوری اســت که باید باشد، 
ولی وقتی چشم خود را باز می کنید می بینید که 
زندگی تان چقدر از این تصویر ایده آل فاصله دارد. شما معمولًا 
خیالات و رویاهای زیبایی را در ســرتان می پرورانید، اما هم 
اکنون دوری از حیقیت چیزی نیســت که بتوانید از آن اجتناب 
کنید. به جای اینکــه در ذهن خود به جاهای دور پرواز کنید، 
توجه خود را به خانه و تغییرات کوچکی که می توانید به وجود 

آورید معطوف کنید.
 شهریور :

شــما نمی توانید خیلی راحت به برنامه هایی که 
در گذشــته برای امروزتان در نظرگرفته بودید 
فکرکنید، اما اگر قصــد دارید که کارهای خود 
را تمام کنید لازم اســت که به گذشــته خود نگاهی بیندازید. 
متاســفانه حالا که عطارد سیاره بخت شــا تحت تاثیر نپتون 
واقع شده اســت، واقعیت غیر قابل باور شده است. شاید بهتر 
باشــد تصمیم گیری هایتان را چند روز به تاخیر انداخته و بعد 

به سراغشان آمده و تا آخر هفته تکلیف خود را روشن کنید.
 مهر :

در حالیکه فردا ماه جدید به نشــانه شما نزدیک 
می شــود، از یک طرف می دانید که باید کارهای 
قبلی خود را تمام کند. از طرف دیگر امروز روز 
خوشــی و تفریح کردن است و کار کردن برایتان خیلی سخت 
شده است! این تضاد می تواند از نظر احساسی آشفته تان کند، 

بنابراین کاری را انجام دهید که ذهنتان را آرام تر کند.
 آبان :

امروز قدرت ریسک پذیری تان خیلی زیاد شده و 
توانایی تغییر دادن بعضی از چیزها را دارید. اما اگر 
بخواهید بدون داشتن یک تاکتیک ثابت و منظم این 
تغییرات را ایجاد کنید، کارتان به جای سازنده بودن بیشتر بنیان 
برانداز خواهد بود. بهترین نتایج ممکن را در ذهنتان تصور کنید 
و بعد طبق آن نتایجی که آرزویش را دارید برنامه ریزی کنید. 
اگر شما بتوانید تمام جزئیات را در ذهنتان مجسم کنید شانس 

بیشتری خواهید داشت.
 آذر :

متوقف کردن برنامه های پرمشــغله تان هم اکنون 
ایده ای مناسب است، برای اینکه شاید شما نتوانید 
به همه آنها برســید. تا موقعی که برنامه های جاه 
طلبانه داشته باشید فقط اعصاب خود را خراب تر خواهید کرد. 
پس زمانی را در آرامش و سکوت مطلق سپری کنید تا از دست 
سردردهایتان راحت شوید. با وجود اینکه ماه در سومین خانه 
شــما قرار دارد بهتر است به جای هدر دادن انرژی خود آن را 

ذخیره کنید.
 دی :

شما امروز با خواهر و برادر و یا با یکی از دوستان 
نزدیکتان مجادله ای لفظی خواهید داشت، اما نباید 
اجازه بدهید که این حادثه تمام روزتان را خراب کند. شما در 
مقاومت کــردن در برابر تجربه های قدیمی نظیر ندارید! ولی از 
تجربیات هیجان انگیز و به یادآوری خاطرات روزهای سخت 
لذت می بریــد. ولی نباید فراموش کنید که که زندگی کردن در 

زمان حال از فکر کردن به گذشته لذت بخش تر است.
 بهمن :

امروز رویاها و خیالات شما آنقدر نزدیک و قابل 
لمس به نظر می رســند که شما می توانید آنها را 
لمس کنید و آنقدر واقعی هستند که نمی توانید بین آنها با آنچه 
در واقعیت اتفاق می افتد تمایز قائل شوید. امروز اعتماد کردن 
به حس ششم از تکیه کردن بر واقعیت برای شما مهم تر است، 
چرا که شما با نشانه های سمبلیک که در ذهنتان شکل می گیرند 
هماهنگ هستید. به جای اینکه به دنبال برنامه های منطقی بروید، 

فقط با توجه به حس خود کار کنید. 
 اسفند : 

باوجود اینکه هم اکنون شــما سعی می کنید که 
انســان منطقی تری بشوید، امروز افکار حسی و 
غیر منطقی شما بیشتر رشد می کنند. اما تا موقعی که نخواهید 
در زندگی تان هیچ تغییر مهمی  ایجاد کنید، این موضوع می تواند 
برایتان خطر آفرین باشد. امروز را مثل یک روز تعطیل در نظر 
بگیرید و به خودتان قول بدهید که تجربه های خود را به وسیله 

مرتبط شدن با رازهایی که بهشان مرتبط است عمیق تر کنید.
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جنوب کشور

طرح : ساجده مظفزی

آرزو توکلی سرویس استان ها //رییس انجمن حرفه ای بوم گردی های استان 
کرمان با اشاره به مشکلاتی که کرونا برای بخش گردشگری ایجاد کرده است، 
بیان کرد: حال گردشگری خوب نیست و بسیاری از واحدهای بوم گردی استان 

به سمت فروپاشی می روند. 
به گزارش خبرنگار دریا،"علی ابراهیمی" در مراســم تشکیل دومین جامعه حرفه ای 
بوم گردی کشــور در کرمان گفت: در استان کرمان ۳۵۰ واحد بوم گردی وجود دارد 
که بعد از استان اصفهان، کرمان رتبه دوم جامعه بوم گردی کشور را از لحاظ تعداد به 
خود اختصاص داده اســت.وی با بیان این مطلب که ۹۰ درصد واحدهای بوم گردی 
با شــیوع کرونا غیرفعال شدند، تصریح کرد: خوشبین بودیم که با شروع فصل پاییز 

گردشگرانی برای نقاط گرمسیری استان همچون شــهداد داشته باشیم اما متاسفانه 
باتوجه به اوج گیری مجدد کرونا هنوز خبری از تورهای گردشگری نیست و احتمال 
اعمال محدودیت ها نیز وجود دارد.رییس انجمن حرفه ای بوم گردی های استان کرمان 
با اشاره به مشــکلاتی که کرونا برای بحش گردشگری ایجاد کرده است، بیان کرد: 
حال گردشــگری خوب نیست و بســیاری از واحدهای بوم گردی استان به سمت 
فروپاشی می روند."جهانشاهی" معاون فرهنگی شهردار کرمان نیز در این جلسه گفت: 
باید با ارتقای آگاهی مســئولین و مردم، سفرهای ایمن داشته باشیم تا دوباره صنعت 
گردشگری رونق پیدا کند و معتقدیم صنعت گردشگری از این بحران عبور خواهد کرد.

حسن سیلاوی سرویس استان ها //نماینده اهواز در 
مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه در حوزه آب و 
خوزستان  روســتایی  و  مشکلات شهری  فاضلاب، 
جدی است، گفت: برای حل مشکلات آب و فاضلاب 
خوزســتان در این مدت اقدامات خوبی انجام شده 
اســت اما حجم عقب افتادگی ها و محرومیت ها زیاد 

است. 
بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی یوســفی در مراســم 
بهره برداری از فاز دوم پروژه آبرسانی به روستاهای جنوبی 

حاشــیه رودخانه دز اظهار کرد: در این شــرایط دشوار 
اعتباری، باید از پیمانکارانی که تلاش می کنند تا پروژه ها 
در موعد مقرر به بهره برداری برسد، تشکر ویژه کرد. اینکه 
کســی در این شرایط دشــوار اقتصادی تلاش می کند که 
مشکلات مردم مرتفع شود، قابل احترام است و باید از آن ها 

تشکر کرد.
وی افزود: استان خوزســتان در سنوات گذشته در حوزه 
زیرساخت عقب افتاده است. اکنون همه در تلاش هستیم 
تا بتوانیم بخشی از عقب افتادگی و مشکلات خوزستان را 

جبران کنیم. در تلاش هســتیم صدای مردم و محرومیت 
مردم خوزستان به ویژه در مسائل زیرساختی را به گوش 

مسئولان برسانیم.
یوســفی گفت: زمانی که رئیس مجلس و دیگر نمایندگان 
به خوزستان آمدند، بسیاری باور نمی کردند که خوزستان 
آب مازاد ندارد که کسی بخواهد آن را انتقال دهد. مسائل و 
مشکلات خوزستان در بحث آب، فاضلاب، جاده دسترسی 
و ... از دیگر مواردی بود که شاید بسیاری، از این مشکلات 

مطلع نبودند.

وی افــزود: ســیل علی رغم اینکه زحمت بــود اما برای 
خوزستان رحمت بود؛ با اعتباراتی که آمد توانستیم بخشی 

از مشکلات روستایی را در خوزستان برطرف کنیم.
نماینده اهواز در مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: سعی 
شده است که از فرصت تخصصی قرار گرفتن در کمیسیون 
عمران مجلس استفاده کنیم و با مجموعه وزارت ها، ارتباط 
موثر و فعالی برقرار و زمینه را برای توسعه خوزستان فراهم 

کنیم.
یوســفی با بیان اینکه برای گله همیشه فرصت وجود دارد 

اما برای تعامل فرصت کوتاه اســت، گفت: در عین اینکه 
بایــد مطالبه گر بود اما می توان با همراهی نمایندگان دیگر 
استان ها و مسئولان کشوری، بخشی از مشکلات خوزستان 

را رفع کرد.
وی با بیــان اینکه در حوزه آب و فاضلاب، مشــکلات 
شــهری و روستایی خوزستان جدی اســت، گفت: برای 
حل مشــکلات آب و فاضلاب خوزســتان در این مدت 
اقدامات خوبی انجام شده است اما حجم عقب افتادگی ها و 

محرومیت ها زیاد است.

نماینده اهواز:

در سفر رئیس مجلس، بسیاری باور نمی کردند خوزستان آب مازاد ندارد

آرزو توکلی سرویس اســتان ها //رییس اتحادیه 
صنف طــلا و جواهر کرمان گفت: همکارانی داریم 
که ماهیانه ۱۰ میلیون تومان اجاره مغازه می دهند 
اما هیچ طلایی را نمی توانند بفروشند  و فکر نمی 
کنم با ادامه این روند این مغازه داران بتوانند به آخر 
سال برسند و ورشکسته خواهند شد که این یک 

فاجعه است. 
به گزارش خبرنگار دریا، "مسعود ثانی" درباره قیمت 
طلا و وضعیت بازار اظهار کرد: بازار طلافروشــان در 
رکود کامل اســت و بنده شــخصا چند روزی است که 
فروش نداشــته ام و در حال حاضر مردم همه سرمایه 

خود را روی سکه یا طلای آب شده گذاشته اند.
وی با بیان اینکه کسی طلای ساخته شده نمی خرد زیرا 
اجرت ها حداقل ۱۰ برابر شــده و همه کارها درصدی 

شــده و ما زیر صفر هستیم و فاکتورها گویای وضعیت 
است تصریح کرد: همکارانی داریم که ماهیانه ۱۰ میلیون 
تومان اجاره مغازه می دهند اما هیچ طلایی را نمی توانند 
بفروشند و فکر نمی کنم با ادامه این روند این مغازه داران 
بتوانند به آخر سال برسند و ورشکسته خواهند شد که 

این یک فاجعه است.
رییس اتحادیه صنف طلا و جواهر کرمان در پاســخ به 
این سوال که این آشوب در بازار طلا تا چه ز مانی ادامه 
خواهد داشت؟ گفت: زمانی که بتوانیم نرخ ارز را ثابت و 
دلار را به عرف بازار بیاوریم، وضعیت بازار بهتر خواهد 
شد و در این راســتا هم دلار باید به کمتر از ۲۰ هزار 

تومان بیاید تا حالت تعادل به خود بگیرد.
وی با اشاره به اینکه انس جهانی طلا تغییر زیادی نداشته 
اســت، افزود: برای رسیدن به قیمت طلا و سکه، انس 

جهانی را در نرخ دلار ضرب و بر عدد ۹.۷۵ تقسیم می 
کنیم تا قیمت طلا و ســکه در می آید پس نرخ دلار بر 
قیمت طلا و سکه تاثیر مستقیمی دارد.ثانی با تاکید بر 
اینکه مردم دیگر قدرت خرید طلا و ســکه را ندارند، 
اظهار کرد: اگــر نرخ ارز ثبات پیدا کند، مردم می دانند 
چه کنند و تنها راه برای خروج از وضعیت کنونی تثبیت 
نرخ ارز  و رساندن به قمیت عرف است.رییس اتحادیه 
صنف طلا و جواهر کرمان تصریح کرد: مردم می گویند 
طلافروش ها وضعشان خوب شده در حالی که اینگونه 
نیست، این سرمایه ماست که با آن کسب درآمد می کنیم 
مانند تاکسی که راننده آن با تاکسی اش کسب درآمد می 
کند و سرمایه زندگی اش است و ما از قبِلَ این سرمایه 
خرید و فروش و کسب درآمد می کنیم و وقتی فروش 

نداشته باشیم، این عدد ارزشی ندارد.

رییس اتحادیه طلا و جواهر کرمان عنوان کرد
بسیاری از طلافروشان کرمانی در آستانه ورشکستگی

امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها //مدیر مرکز 
مطالعات اجتماعی سازمان جهاددانشگاهی استان یزد 
و مدیر اجرایی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی این 
طرح را الگویی نوین برای توسعه در این بخش خواند 
و گفت: سهم اســتان یزد از اشتغالزایی طرح توسعه 

مشاغل خانگی ۱۸۰۰ نفر است. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ بهروز اسلامی راجع به طرح ملی 
توسعه مشاغل خانگی گفت: این طرح در قالب تفاهم نامه ای 
مابیــن وزارت کار، تعــاون و رفاه اجتماعی و ســازمان 
جهاددانشگاهی اجرایی و پیش بینی شده در قالب آن برای 

۵۴ هزار و ۳۰۰ نفر شغل خانگی فراهم شود.
وی با بیان این که سهم استان یزد از این فرصت های شغلی 
۱۸۰۰ مورد اســت، گفت: با توجه به تغییرات اقتصادی و 
اجتماعی حاکم بر جامعه، در نظر داریم که در قالب این طرح 
و با بررسی نقاط ضعف و قوت جامعه، الگوی نوین به منظور 

توسعه مشاغل خانگی فراهم کنیم.
اســلامی در مورد وجوه تمایز این طرح با طرح های قبلی 
گفت: در این طرح ملی برخلاف طرح ها و الگوهای سابق 
که صرفاً تسهیلات محور بودند، به مقوله آموزش نیز اهتمام 
شده و علاوه بر این نیز اتصال بهتری با بازار فروش برقرار 
می شــود به نحوی که در این طرح نگرانی در مورد فروش 

نرفتن تولیدات مشاغل خانگی وجود ندارد.
وی در مورد نحوه فــروش محصولات در قالب این طرح 
خاطرنشــان کرد: با توجه به شــیوع کرونا و فراگیر شدن 
تکنولوژی، مکان بازارها، اپلیکیشــن ها و سایت هایی برای 

استفاده در این خصوص تدارک دیده شده است.

مدیر اجرایی طرح توسعه مشاغل خانگی استان یزد با اشاره 
به شــرایط ناشی از شیوع کرونا و بروز تغییرات در جامعه، 
همچنین افزایش بیکاری و کاهش فرصت های شــغلی با 
توجه به کاهش فروش و سطح درآمد مردم، اظهار کرد: در 
همین راستا و نظر به ضعف کشور در حوزه توسعه مشاغل 
خانگی، این طرح درصدد ایجاد مشاغلی پایدار برای مردم 

بومی هر شهر است.
وی افزود: با توجه به فاز نخست طرح که فاز مطالعاتی بود، 
توانمندی ها، پتانسیل ها و نقاط قوت هر شهرستان به تفکیک 
احصا شد و در فاز اجرایی بر اساس این توانمندی ها گام بر 

خواهیم داشت.
اسلامی  در این رابطه یادآور شد: در فاز مطالعاتی این طرح 
برای اســتان، جلسات بارش فکری در بالاترین سطح و با 
حضور فرماندار و روسای ادارت و نخبگان هر کدام از ۱۰ 

شهرستان یزد برگزار شد.
وی از تاثیرات این طرح بر ثبات خانواده ها نیز خبر داد و با 
بیان این مشاغل خانگی باعث تقویت همدلی و مشارکت بین 
اعضای خانواده می شود، گفت: کمک به اقتصاد خانوارها، 
گــذران اوقات اعضای خانواده در کنــار یکدیگر و حتی 
کاهش برخی تنش ها و مشکلات موجود در خانواده ها را 

از مزایای اجرای این طرح در تحکیم بنیان خانواده است.
این مسئول در پایان در خصوص تاثیر این طرح بر جامعه 
نیز خاطرنشان کرد: مشاغل خانگی برخلاف مشاغل صنعتی 
در شهرهای صنعتی مانند یزد که باعث افزایش مهاجرین و 
بروز برخی ناهنجاری ها و آسیب های اجتماعی به وی ژه در 
مناطق حاشیه شهر، چنین مسائلی را به دنبال نخواهد داشت.

مدیر اجرایی طرح توسعه مشاغل خانگی یزد:
سهم یزد از طرح ملی توسعه مشاغل خانگی ۱۸۰۰ نفر است

آگهی حصروراثت  
خانم زینب اخلاصی فرزند محمد بشماره ملی 5860035365 شرح دادخواست به کلاسه 99/66 سردشت از این شورا 
درخواســت گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که پدرش مرحوم محمد اخلاصی فرزند حسین بشماره 
ملی 5869693519 متولد 1305/11/01 که در تاریخ 1398/05/27 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته 
ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:)1(- زینب اخلاصی فرزند محمد بشماره ملی 5860035365 )2(- عباس 

اخلاصی فرزند محمد بشماره ملی 5869959284 )3(- پودن درخشی فرزند لاپک بشماره ملی 5869753821
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکس اعتراضی دارد و یا وصیت نامه از متوفی 

نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد-محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصروراثت  
خانم ماه خاتون پیری زاده فرزند نور محمد بشماره ملی 5869628814 شرح دادخواست به کلاسه 99/64 سردشت از این 
شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که دخترش مرحوم یلدا پری زاده فرزند سالمی بشماره 
ملی 5860169965 متولد 1384/10/12 که در تاریخ 1393/10/04 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته 
ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر اســت به:)1(- ماه خاتون پیری زاده فرزند نور محمد بشماره ملی 5869628814 

)2(-سالمی پیری زاده فرزند حاجی بشماره ملی 5869727019
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکس اعتراضی دارد و یا وصیت نامه از متوفی 

نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد-محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصروراثت  
آقای علی داهی پور فرزند محمد بشــماره ملی 5869751268 شرح دادخواست به کلاسه 99/51 سردشت از این شورا 
درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که عمویم مرحوم خاتم خاتم پور فرزند دوشنبه بشماره ملی 
5869746889 متولد 1310/03/01 که در تاریخ 1391/06/20 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته ورثه 
حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:)1(- علی داهی پور فرزند محمد بشماره ملی 5869751268 )2(-زهرا داهی پور 
فرزند محمد بشماره ملی 5869742919 )3(- زینب داهی پور فرزند محمد بشماره ملی 5869742927 )4(- سکینه داهی 

پور فرزند محمد بشماره ملی 5869743036 )5(- فاطمه صیدی نژاد فرزند صیدی بشماره ملی 5869751101
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکس اعتراضی دارد و یا وصیت نامه از متوفی 

نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد-محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

رییس انجمن حرفه ای بوم گردی های کرمان هشدار داد
بسیاری از واحدهای بوم گردی  کرمان در حال فروپاشی

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم لیلا کریمی فرزند عبدالعلی به موجب وکالت نامه شماره 50247 مورخ 1399/05/13 
تنظیمی دفتر خانه 44 بندرعباس از آقای ابوذر کریمی فرزند قنبر شماره شناسنامه 31243 به استناد دو فقره 
استشهادیه محلی بوارده شماره 8187 مورخ 1399/05/04 مدعیست که سند مالکیت ششدانگ عرصه و اعیان 
یک دستگاه آپارتمان تحت پلاک ثبتی 6 فرعی 934- اصلی باقیمانده واقع در سید جمال الدین اسد آبادی 

بخش 01 حوزه ثبت ملک ناحیه یک بندرعباس استان هرمزگان بشماره چاپی 392443 سری الف سال 90 ثبت 
شده در صحفه 185 دفتر 346 ذیل ثبت 74528 که بنام قنبر کریمی ثبت و سپس به موجب سند انتقال قعطی 

18867 مورخ 90/12/10 تنظیمی دفترخانه 44 بنام ابوذر کریمی فرزند قنبر انتقال قطعی یافته است، ثبت و سند مالکیت صادر و تسلیم گردیده 
است. ضمنا پلاک مذکور به موجب سند رهنی 29463 مورخ 1387/2/22 تنظیمی دفترخانه 29 در رهن بانک مسکن شعبه بلوار بندرعباس 
در رهن قرار گرفته است؛ به علت اسباب کشی مفقود شده که تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده؛ و فلذا بدینوسیه اعلام میشود چنانچه 

اصل سند جهت هر گونه اقدامی به آن دفترخانه ارائه شد پس از ضبط آن جهت اقدامات لازم به این اداره ارسال فرمائید.99/358/م/الف
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه يک بندرعباس- ابوالحسن دستوری

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی حصروراثت  
آقاي رســول آبتین فرزند بخشي بشماره ملي 5869921910 شرح دادخواست به کلاسه 99/56 شعبه سردشت از این شورا درخواست 
گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که پســرش مرحوم اصغر آب تین فرزند رســول به شــماره ملي 5860060556 متولد 
1371/03/03 در تاریخ 1382/05/20 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدي پیوســته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است 

به:)1(- رسول آب تین فرزند بخشي به شماره ملي 5869921910  
)2(- زهرا آب تین فرزند چاکر به شماره ملي 5869921856

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهي مي نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از 
تاریخ نشر آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد . 

مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد-محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران
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  سال نوزدهم  شماره 3427  

گروه گزارش // فروشــگاه های تعاون روستایی، 
ما را به دوران جنــگ و اوایل انقلاب می برد که 
کالاهای مورد نیاز مردم را با قیمت بسیار ارزان در 
اختیار مردم قرار می دادند و همچنان می خواهند 
این سیاست و حمایت از اقشار محروم را داشته 
باشند که متاسفانه حمایت های لازم از این نهاد 
صورت نمی گیرد و از این ظرفیت بخوبی توســط 
متولیان مربوطه اســتفاده نمی شــود.  این یک 
طرف سکه و ماجراست که نیاز به تجدید نظر در 

بهره مندی از این ظرفیت می باشد. 
امــا طرف دیگر ســکه چیســت؟ درحالــی گرانی 
افسارگسیخته باعث شــده که اقشار مختلف جامعه و 
بخصوص قشر متوسط و ضعیف سفره شان روزبه روز 
کوچکتر شــده و برخی از اقلام مواد غذایی از داخل 
آن حذف شده اســت که نیاز است تدابیر لازم در این 
حوزه اندیشیده شود. سال گذشته با تاکیدات استاندار 
هرمــزگان و فرماندار بندرعباس جهــت راه اندازی 
فروشگاه ها و مراکز فروشــی که اقلام اساسی مورد 
نیاز شهروندان را با قیمت ارزان تر در اختیار شهروندان 
قرار دهد تا اقشار بیشتری بتوانند از این اقلام استفاده 
کنند؛ اتحادیه تعاون روســتایی خلیــج فارس اولین 
فروشگاه خود را در ابتدای بلوار بروجردی بندرعباس 
راه اندازی نمود و مدیرعامل اتحادیه تعاون روستایی 
اعلام آمادگی کرده بود درصورت حمایت مســئولان 
شعب دیگر این فروشگاه در سایر نقاط شهر راه اندازی 
شود که متاسفانه بدلیل عدم حمایت های لازم، شعب 
دیگر تاکنون راه اندازی نشدند و شهروندان از مناطق 

مختلف شــهر مجبورند به همین یک شعبه بیایند وبا 
توجه به گرانی ها و نیاز شهروندان به اقلام موردنیاز با 
قیمت ارزان تر نیاز بود و ضرورت دارد سایر شعبه های 
فروشگاه های اتحادیه های تعاون روستایی در محلات 
مختلف شهر و مسکن مهر راه اندازی شود که درسایه 
بی مهری متولیان مربوطــه و نبود حمایت های لازم، 

این مهم محقق نشد. 
بلوار بروجردی بندرعباس  فروشگاه تعاون روستایی 
که با استقبال زیاد  واقع شد و برخی از اقلام مورد نیاز 
شهروندان با قیمت ارزان تر از بازار در این مرکز فروش 
عرضه می شــود و از آن طرف بدلیل افزایش تقاضا، 
شهروندان انتظار داشتند اقلام اساسی مورد نیازشان از 
جمله برنج، گوشــت ومرغ منجمد، شکر و... با قیمت 
دولتی به میزان بیشــتر و در حدمــورد نیاز و در تمام 

ایام هفته و ماه وسال در اختیارشان قرار گیرد که این 
اقلام کمتر در اختیار این فروشــگاه قرار گرفت و این 
محدودیت ها باعث شد که عرضه با تقاضا همخوانی 

نداشته باشد. 
عصر یکشــنبه که بعد از مدت ها ایــن مرکز فروش 
توانست مرغ منجمد را با قیمت 13هزار و 900 تومان 
عرضه کند و تا پایان هفته نیز ادامه دارد، شــهروندان 
برای خرید مرغ از مناطق مختلف شهر وحتی استان به 
آنجا مراجعه کردند و در گفتگو به برخی از خریداران، 
آنها نیز با ابراز خرســندی از عرضــه مرغ منجمد با 
قیمت مصوب در این مرکز فروشگاهی اتحادیه تعاون 
روستایی، خواستار تداوم عرضه مرغ منجمد و همچنین 
عرضه برنج، شکر و گوشت منجمد با قیمت دولتی در 
این فروشگاه بودند و اظهار داشت: بدلیل گرانی های 
افسارگسیخته، مردم توان خرید ندارند و زمانیکه برخی 
از اقلام در چنین فروشــگاه هایی بــا قیمتی ارزان تر 
عرضه می شود، تعداد بیشتری از شهروندان می توانند 

خرید داشته باشند. 
شــهروندی که تعدادی مرغ منجمد را از این فروشگاه 
خریــداری می کرد، به خبرنگار مــا گفت: مرغ گرم 
کیلوئی 18 هزار و 800 تومــان خریدم و اینجا مرغ 
منجمد 13 هزار و900 تومان است که هم از مسئولان 
این فروشگاه تشــکر میکنم و هم می خواهیم همیشه 
مرغ منجمد را بیاورند وحتی گوشــت منجمد دولتی 
ارزان تر را بیاورند. از طرفی دیگر انتظار داریم که تعداد 
این فروشــگاه ها در سطح شــهر وحتی استان بیشتر 
شــود تا مردم بتوانند مرغ و گوشــت وبرنج و... را با 
قیمــت ارزان تر بخرند. الان بــا این گرانی ها، خیلی 
ها نمی توانند گوشــت ومرغ و برنج و... بخرند. اگر 
این فروشــگاه ها زیاد شوند وهمیشه اقلام مورد نیاز 
مردم را با قیمت مصوب دولتی به فروش برســانند ، 
مردم بیشتر می توانند خرید کنند؛ گرچه که برخی اقلام 
مانند برنج حتی با قیمت دولتی هم گران شده است و 
برخی نمی توانند بخرند، اما باز نسبت به قیمت آزاد بهتر 
است. باید شرکت های تعاونی مانند اوایل انقلاب احیا 
شــوند و اقلام مورد نیاز مردم را با قیمت ارزان تر در 
اختیار روستاییان و شهرنشینان محروم قرار دهند. الان 

خیلی ها نمی توانند این اجناس گران بخرند. 
 حمایت شویم، شعب را افزایش می دهیم

»سجاد مهدیان فر«مدیرعامل اتحادیه تعاون روستایی 
خلیج فــارس  با بیان اینکه با توجــه به نیاز مردم و 
تاکیدات مســئولان اســتان، اولین فروشــگاه را در 
بندرعباس در دی ماه ســال گذشته  راه اندازی کردیم 
وتصمیم داشتیم چند فروشگاه دیگر از جمله در مسکن 
مهر شــهرک پیامبر اعظم )ص( بندرعباس راه اندازی 
کنیم و اقلام اساســی و میوه وتره بار و.... را با حداقل 
هزینه در اختیار شــهروندان قرار دهیم  که متاســفانه 
همکاری لازم در این حوزه صورت نگرفت ونتوانستیم 

سایر  مراکز فروش مان را فعال نماییم. 
مهدیــان فــر گفت: در ایــن حوزه چندان به ســود 

نمی اندیشیم وهدف مان خدمات دهی است وبه همین 
دلیل اقلام را کیلویی یــا عددی با 500تا هزار تومان 
سود در اختیار مشــتریان و عموم شــهروندان قرار 
می دهیم و به همین دلیل میزان اســتقبال و تقاضا در 
اقلام مختلف بسیار بالاست و بیشتر اوقات تقاضا بیشتر 

از  عرضه می باشد. 
وی گفت:مردم انتظار دارد در فروشگاهی که نام تعاونی 
دارنــد، اقلام ارزان تر از ســایر اماکن و مراکز فروش 
عرضه شــده که ما نیز مصمم هســتیم به این خواسته 
شهروندان احترام بگذاریم و آن را محقق کنیم که تحقق 
آن مســتلزم این اســت  که کالاهای اساسی به اندازه 
مــورد نیاز در اختیارمان داده شــود تا بتوانیم با نرخ 
مصوب به فروش برســانیم که برخی از اقلام چندین 
ماه در اختیارمان قرار نگرفت ونتوانستیم به شهروندان 

عرضه کنیم. 

مدیرعامل اتحادیه تعاون روستایی خلیج فارس  با بیان 
اینکه در 6 ماه اول سال مقدار 65 تن برنج بازرگانی، 
بیش از 20 تن مرغ منجمد بازرگانی و 6تن گوشــت 
منجمد بازرگانی توســط اتحادیه تعاون روســتایی 
خلیج فارس در شهرســتان بندرعباس توزیع شــده 
است؛ اظهار داشت : مردم مناطق کوی نیایش، پیامبر 
اعظم)ص(، محله چاهســتانی ها، محلات حاشیه ای 
و... که قشر متوســط و محروم جامعه بوده، بیشترین 
مشــتریان ما هستند و بایســتی اقلام بیشتری توسط 
ســازمان های مربوطه به ما داده شود تا بتوانیم اقلام 
موردنیاز را  در اختیار شهروندان قرار دهیم که در این 
بخش کمبودهایی وجود دارد و بیشتر اوقات فروشگاه 
از برخی از اقلام با نرخ دولتی خالی است ومجبور می 

شویم از بازار آزاد تامین کنیم. 
به گفته وی، درحال حاضر بیشتر مشتریان مان بدنبال 

اقلام و کالاهای اساسی با قیمت بازرگانی هستند و به 
فروشگاه مان مراجعه می کنند. 

مهدیان فر گفت: چندین ماه اســت که گوشت منجمد 
دولتی نداریم وبه همین دلیل گوشت گوساله منجمد را 
از بــازار آزاد تامین می کنیم وکیلویی 72 هزار تومان 
به شــهروندان عرضه می کنیم که نسبت به قیمت بازار 

ارزان تر است . 
وی افزود: روغــن نینا را که از کارخانه تهیه کرده ایم 
و براساس قیمت مصرف کننده روی جلد می فروشیم. 
روغن ســه لیتری  را 27هزار و950 تومان، یک ونیم 
لیتری را 14هزار و50 و 900 گرمی را 8600 تومان 

می فروشیم. 
وی گفت: رب گوجه که قیمت مصرف کننده 14هزار 
و 900تومان است را 12هزار و500 تومان در اختیار 
شــهروندان قرار می دهیم. مدیرعامل اتحادیه تعاون 
روســتایی خلیج فارس هرمــزگان  گفت: عدس را 
کیلویی 20هزار تومان می فروشیم. شکر دولتی هنوز 
نداریم و شــکر بسته بندی شده را با نرخ آزاد کیلویی  

8700تومان به فروش می رسد. 
وی گفــت: درصورتیکه تخم مرغ را با قیمت مصوب 

دراختیارمان قرار دهند، می توانیم عرضه کنیم. 
مهدیان فر گفت: درصورت حمایت از سوی مسئولان 
می توانیم تعداد فروشــگاه هــا را افزایش دهیم ودر 
صــورت عدم حمایت، مجبور می شــویم همین یک 
فروشــگاه که بصورت اجاره ای است را جمع آوری 

کنیم. 
مدیرعامل اتحادیــه تعاون روســتایی خلیج فارس 
در تشــریح عملکرد اتحادیه تعاون روســتایی خلیج 
فارس گفــت: در 6 ماهه اول ســال بیش از  2500 
هزار تن کود شــیمیایی اوره نیز توسط اتحادیه تعاون 
روستایی خلیج فارس درسطح استان  با قیمت هر کیسه 
50 کیلویی 54هزار و 562 تومان بین کشــاورزان و 

باغداران توزیع شد.

لزوم حمایت جهت افزایش فروشگاه های تعاون روستایی 

فروشگاهی که با 500 تا 1000تومان سود، کالاهایش را عرضه می کند
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